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“rAFADAn TAYFA kAPADOkYA”
ilk HAFTADA giŞEDE liDEr OlDU

SArıkAMıŞ kAYAk MErkEZinDE
MEŞAlElEr gECEYi AYDınlATTı
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DEĞİL REELS 

YOKLUĞU
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KÖPEK 
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HÜSEYİN COŞGUN 6’DA

MİLLİYETÇİ 
SEÇMENE ÇAĞRI

TERÖR
DEVLETİ

HAMAS’IN
DİRENİŞİNİ
YENEMİYOR

n tErösİt İsrail ordusu ordusunun açık-ladığı verilere göre, Gazze’ye saldırıla-rın başladığı 7 Ekim’den bu yana inti-har eden asker sayısında ciddi artış gö-rüldü. İşgalci İsrail ordusu, 2024 yılın-da intihar eden asker sayısını 21 ola-rak duyururken, 7 Ekim 2023 sonrasıise 28 askerin intihar ettiği duyuruldu.

n GEçEn yıl intihar eden 21 askerden7’sinin rütbesiz er, ikisinin muvazzafasker ve 12’sinin de yedek asker oldu-ğu belirtildi. İntihar vakalarındaki artı-şın, terör devleti İsrail’in Gazze’ye baş-lattığı saldırılar sonrası ordunun 300bin yedek askeri göreve çağırmasıylabağlantılı olduğu açıklandı.

n BölGEDEn gelen görüntü vebilgilere göre Ayn El-Arab mer-kezindeki eski adıyla KinimOteli, şimdi ise öğrenci yurduolarak bilinen bina üs olacak.Haseke’deki ABD üssünden ha-reket eden lojistik malzeme, ya-kıt, briket odalar, iş makinelerive hazır beton duvarlar taşıyanbir askeri konvoy, M-4 yolundaHalep’in doğu kırsalına hareketederken görüntülenmişti.
n PKK/yPG’lİ bir terörist, İsra-il’in uluslararası platformlardaörgüte siyasi destek sağlamasıile ABD’nin seçilmiş BaşkanıTrump’ın ekibini Suriye’deki‘uluslararası koalisyonu’ des-teklemeye devam etmeye ve“Türkiye'den gelen tehditleri”durdurmaya ikna etmesi halin-de, bunun PKK/YPG ve İsraililişkileri için tarihi bir dönümnoktası olacağını ifade etmişti.

DEM PARTİ HEYETİNDEN TBMM BAŞKANI KURTULMUŞ VE MHP LİDERİ BAHÇELİ’YE ZİYARET

Meclis'te ımralı
hareketliliği DEM Parti heyetiteröristbaşı Öcalan’la yapılangörüşmenin ardından dün iki önemli temasgerçekleştirdi. İlk olarak TBMMBaşkanı NumanKurtulmuş ile biraraya gelen heyetardından sürecibaşlatan MHPlideri Bahçeli’yiziyaret etti

‘GENEL DEĞERLENDİRME YAPTIK’
n tErör örgütü elebaşı Abdullah Öcalan’la hafta sonuİmralı’da görüşen DEM Parti heyeti, dün TürkiyeBüyük Millet Meclisi’nde (TBMM) iki önemli temasgerçekleştirdi. Heyetin ilk görüşmesi TBMM Başka-nı Numan Kurtulmuş’la oldu. DEM Parti’den VanMilletvekili Pervin Buldan, İstanbul Milletvekili SırrıSüreyya Önder ve eski Mardin Büyükşehir BelediyeBaşkanı Ahmet Türk’ün yer aldığı görüşme 45 daki-ka sürdü. Görüşmenin ardından heyet adına açıkla-mada bulunan Önder, “Sayın Meclis Başkanımız Nu-man Kurtulmuş’u yaptığımız görüşme hakkında bil-gilendirdik. Genel değerlendirme yaptık” dedi.

4,5 YIL SONRA GÖRÜŞME YAPILDI
n BaHçElİ, partisinin TBMM Grup Toplantısında yap-tığı açıklamada, “Teröristbaşının tecridi kaldırılırsa,gelsin TBMM’de konuşsun, terörün tamamen bitti-ğini ve örgütün lağvedildiğini haykırsın” ifadelerineyer vermişti. Bahçeli, bu açıklamasından kısa birsüre sonra ise DEM Parti heyetine, İmralı’ya gitmesiiçin izin verilmesi yönünde çağrı yapmıştı. 27 Ara-lık’ta Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, DEM Parti’nin gö-rüşme talebine olumlu yanıt verildiğini açıklamıştı.İmralı’ya giden Sırrı Süreyya Önder ve Pervin Bul-dan, terör örgütü PKK elebaşı Abdullah Öcalan ile4,5 yıl sonra bir görüşme gerçekleştirmişti. / 6’Da

ZİYARETLER DEVAM EDECEK
n “GörüşmEnİz iyi geçti mi?” sorusuna, “İyi geçti” ya-nıtını veren Önder, “Pazartesi günü CHP, AK Parti veMeclis’te temsil edilen tüm partileri ziyaret edece-ğiz. Bütün ziyaretleri yaptıktan sonra heyet olarakyine kapsamlı açıklama yapacağız” açıklamasındabuluhdu. DEM Parti heyeti, TMBB Başkanı Kurtul-muş ile görüşmesinin ardından 22 Ekim’de yaptığıçağrı ile süreci başlatan MHP Genel Başkanı DevletBahçeli’ye bir ziyaret gerçekleştirdi. Meclis’te ger-çekleşen görüşme öncesi Bahçeli, heyeti kapıda kar-şıladı. MHP lideri Bahçeli ile DEM Parti heyeti, toka-laşmanın ardından görüşmeye geçti. 

ABD'den sınıra 
yeni üs adımı!İnşaat malzemeleri taşıyan bir Amerikan konvoyu, askeri üs inşaetmek üzere terör örgütü PKK/YPG’nin işgalindeki Ayn el-Arab’agitti. ABD’nin üs kurma çalışmalarına başladığı iddia ediliyor

n surİyE İnsan Hakları Gözlemevi (SOHR), tarafın-dan görüntüsü de paylaşılan konvoyla ilgili iddia-da şu ana kadar 50 kamyon görüldüğü belirtildi.Halep’in doğu kırsalında El-Haseke-El-Rakka oto-yolundaki konvoyların Ayn el-Arab’a doğru gittiği-ni belirtirken, “Konvoya PKK/YPG terörist güçleride eşlik ediyordu” notunu düştü. 

Pkk/YPg'lilEr 
kOnVOYA EŞlik ETTi

gazze'deki soykırım 
psikolojilerini bozdu

50 lüks araca 
el koyuldu!

n tİcarEt Bakanlığı Gümrükler muha-
faza ekiplerinin 11 ilde yürüttüğü
operasyonlarda 50 lüks araca el ko-
yuldu. turistik kolaylıklarla geçici
olarak ülkeye getirilen lüks araçların
yurt içinde usulsüz şekilde kullanıl-
dığı tespit edildi. El konulan araçla-
rın piyasa değerinin yaklaşık 540
milyon lira olduğu belirtildi. / 6’Da

Fahiş fiyata
23,7 milyon 
liralık ceza

n tİcarEt Bakanlığı, vatandaşların, as-
gari ücret zammı sonrası fahiş fiyat
artışları ve haksız kazanç girişimle-
rinden etkilenmemesi amacıyla de-
netimlerini 81 ilde yoğunlaştırdı. yı-
lın son haftasında fahiş fiyat artışla-
rına karşı 23,7 milyon lira ceza uygu-
landı. market, kafe ve restoranlarda
yapılan denetimlerde binlerce ihlal
tespit edilirken, vatandaşların refa-
hını korumak adına mücadele 2025
yılında da devam edecek. / 6’Da

kürşad Zorlu 
İYİ Parti'den 

istifa etti
n İyİ Partİ Ankara Milletve-kili Kürşad Zorlu partidenistifa ettiğini açıkladı. Eskiparti sözcüsü Zorlu, istifaaçıklamasında, geçen yılnisan ayında yapılan ku-rultayı anımsatıp,“Kurultayla parti-miz, rotasının ay-dınlık olmasınıumduğumuz birdeğişim yolculuğu-na çıkmıştır. Ancak gelinennoktada, bu umudu gelece-ğe taşıyacak ortak bir he-def doğrultusunda ilerle-me imkanının kaybedildi-ğini üzülerek görmüş bu-lunmaktayım” dedi. / 6’Da

Esad'a 
suikast 
girişimi
n rEjİmİn düşmesi sonucuRusya’ya kaçan devrik Su-riye lideri Beşar Esad’ınMoskova’da bir zehirlemegirişimi sonucu ‘şiddetlibir şekilde öksürmeye veboğulmaya başladığı’ önesürüldü. Eski bir Rus ajanı-na göre, Esad’a suikast gi-rişimi başarısız oldu ve te-davi altına alındı. Durumu-nun stabil olduğu aktarıldı. geçen yıl 41 ürünün 40'ı zamlandı

n Hayat pahalılığı her geçen gün vatandaşı birazdaha zorlarken 2024 yılında marketlerdeki 41ürünün 40’ının fiyatının arttığı belirtildi. Maaşlar,ürünlerin fiyatının arttığı oranda artmazken yüzde179 ile zirveyi beyaz lahana gördü. Geçen yıl mar-kette fiyatı artmayan tek ürün ise patates oldu.TZOB Başkanı Şemsi Bayraktar, “Patateste bu yılrekoltenin yüksek olmasından kaynaklanan arzda-ki artış fiyatların düşmesine neden oldu” dedi.

n aBD’nİn New Orleans eyaletin-de bir kişi, kamyonetini kala-balığın üzerine sürerek 15 ki-şinin ölümüne yol açmıştı. Sa-atler sonra ise Las Vegas ken-tindeki Trump otelin önündeTesla marka bir araç patlaya-rak alev aldı. Olayda bir kişihayatını kaybetti, 7 kişi yara-landı. Art arda gerçekleşen ikiolay, bazı soru işaretlerini akıl-lara getirdi. Yerel medya, ikisaldırganın aynı askeri üste gö-rev yaptığını yazdı. / 7’DE

ABD 2025'e
kAnlı girDi

İsrailliler ülkesini 
terk ediyor

n İsraİl’İn Gazze soykırımı sürerken, ülkeyetkililerinin raporuna göre, 82 bindenfazla kişi İsrail’i terk etti. Göçler, Gazze’dekisaldırılarla beraber İsrail ordusunun Lüb-nan, Suriye ve Yemen’deki operasyonlarıy-la gerilimi Orta Doğu geneline yaymasınabağlanırken, yetkililer, göçe karşı “ulusalplan” yapmak için harekete geçti. / 7’DE
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Dünyanın en popüler içeceklerinden biri 
olan kahve, birçok insanın güne başlama 
ritüelinin bir parçası. Ancak, kahvenin 
sağlıklı bir alışkanlık olup olmadığı 
konusundaki tartışmalar devam ediyor.  

 
Kahvenin sağlık üzerindeki etkilerini ve 

sabah kahvesi alışkanlığının avantajlarını 
ve dezavantajlarını değerlendiren Prof. Dr.  
Nilgün Tekkeşin, kahvenin bazı potansiyel 
sağlık yararları olsa da bazı dezavanta
jlarının da bulunduğunu söyledi. “Güne bir 
fincan kahveyle başlamak sağlıklı mıdır?” 
sorusuna Prof. Dr. Nilgün Tekkeşin, “Bu 
sorunun cevabı birkaç faktöre bağlıdır. 
Genel olarak, orta düzeyde kahve tüketi
minin (günde yaklaşık 35 fincan) çoğu 
insan için güvenli olduğu gösterilmiştir.” 
diye yanıt verdi. 

 
Üsküdar Üniversitesi Tıp Fakültesi (İn

gilizce) Tıbbi Biyokimya Bölümünden Prof. 
Dr. Nilgün Tekkeşin, kahvenin sağlık üz
erindeki etkilerini ve sabah kahvesi 
alışkanlığının avantajlarını ve dezavanta
jlarını değerlendirdi. 

 
Sağlıklı olup olmadığı konusunda devam 

eden bir tartışma var! 
 
Kahvenin, dünyanın en popüler içecek

lerinden biri olduğunu ve birçok kişinin 
güne bir fincan kahve ile başladığını anla
tan Prof. Dr. Nilgün Tekkeşin, “Kahvenin 
bazı sağlık yararları olduğu gösterilmiş 
olsa da güne bir fincan kahve ile başla
manın sağlıklı olup olmadığı konusunda 
devam eden bir tartışma var.” dedi. 

 
Kahvenin faydaları… 
 
Kahvenin, zihinsel uyanıklığı artırabilen 

ve bilişsel performansı iyileştirmeye 
yardımcı olabilen uyarıcı olan kafein 
içerdiğini ifade eden Prof. Dr. Nilgün 
Tekkeşin, “Kafeinin ayrıca metabolizmayı 
hızlandırdığı, enerji seviyelerini artırdığı ve 
atletik performansı iyileştirdiği göster

ilmiştir. Ek olarak, kahve iltihabı azaltmaya 
ve hücre hasarına karşı korumaya 
yardımcı olabilen antioksidanlar açısından 
zengindir. Çalışmalar ayrıca kahvenin 
başka sağlık yararları da olabileceğini 
göstermiştir. Örneğin, bazı araştırmalar 
kahve tüketiminin Tip 2 diyabet, karaciğer 
hastalığı ve belirli kanser türleri geliştirme 
riskini azaltabileceğini öne sürmüştür. 
Ancak, bu alanlardaki kanıtlar kesin 
değildir ve kahvenin sağlık etkilerini tam 
olarak anlamak için daha fazla araştırmaya 
ihtiyaç vardır.” diye konuştu. 

 
Kahvenin dezavantajları… 
 
Kahvenin bazı potansiyel sağlık yararları 

olsa da bazı dezavantajlarının da olduğunu 
dile getiren Prof. Dr. Nilgün Tekkeşin, 
“Kahveyle ilgili en büyük endişelerden biri 
kafein içeriğidir. Çok fazla kafein tüketmek 
sinirlilik, kaygı ve uykusuzluk gibi yan etk
ilere yol açabilir. Ek olarak, kafein kan 
basıncında ve kalp atış hızında geçici bir 
artışa neden olabilir ve bu da kardiy
ovasküler sorunları olan kişiler için 
sorunlu olabilir.” şeklinde konuştu. 

 
Hassas midesi olan kişiler için aç 

karnına kahve içmek sorun… 
 
Kahveyle ilgili bir diğer endişenin ise 

asitliği olduğunu kaydeden Prof. Dr. Nilgün 
Tekkeşin, “Kahve asitli bir içecektir ve asit 
reflü ve mide ekşimesi gibi sindirim sorun
larına neden olabilir. Hassas midesi olan 
kişiler için aç karnına kahve içmek özel
likle sorunlu olabilir.” ifadesinde bulundu. 

 
Güne bir fincan kahveyle başlamak 

sağlıklı mıdır? 
 
“Güne bir fincan kahveyle başlamak 

sağlıklı mıdır?” sorusuna ilişkin de Prof. Dr. 
Nilgün Tekkeşin, “Bu sorunun cevabı 
birkaç faktöre bağlıdır. Genel olarak, orta 
düzeyde kahve tüketiminin (günde yak
laşık 35 fincan) çoğu insan için güvenli 

olduğu gösterilmiştir. Ancak hamile olan, 
kardiyovasküler sorunları olan veya 
kafeine karşı hassasiyeti olan kişiler kahve 
tüketimlerini sınırlamak veya tamamen 
kaçınmak isteyebilirler.” dedi. 

 
Kahveye şeker veya krema eklemeyin! 
 
Prof. Dr. Nilgün Tekkeşin, güne bir fincan 

kahveyle başlamayı seven birinin bunu 
daha sağlıklı bir alışkanlık haline getirmek 
için yapılabilecek birkaç şey olduğunu 
ifade ederek, şöyle devam etti: 

 
“Öncelikle, kahvenize şeker veya krema 

eklemekten kaçının, çünkü bunlar ekstra 
kalori ekleyebilir ve kilo alımına katkıda 
bulunabilir. Bunun yerine, biraz badem 
sütü eklemeyi veya kahvenizi sade içmeyi 
deneyin. 

 
Vücudunuzun kahveye nasıl tepki 

verdiğine de dikkat etmelisiniz. Sinirlilik 
veya kalp çarpıntısı gibi olumsuz yan etk
iler yaşıyorsanız, kahve tüketiminizi sınır
lamak veya kafeinsiz kahveye geçmek 
isteyebilirsiniz. Ek olarak, asit reflü gibi 
sindirim sorunları yaşıyorsanız, aç karnına 
kahve içmekten kaçınmak veya daha 
düşük asitli bir kahve karışımına geçmek 
isteyebilirsiniz.” 

 
Güne kahve ile başlamak… 
 
Tıbbi Biyokimya Uzmanı Prof. Dr.  Nilgün 

Tekkeşin, sözlerini şöyle tamamladı: 
 
“Güne bir fincan kahveyle başlamak, 

ölçülü tüketildiği ve olumsuz yan etkilere 
neden olmadığı sürece birçok kişi için 
sağlıklı bir alışkanlık olabilir. Kahvenin bazı 
potansiyel sağlık yararları olsa da kafein 
içeriği ve asitliği gibi dezavantajlarının 
farkında olmak önemlidir. Güne bir fincan 
kahveyle başlama kararı kişisel bir 
karardır ve kişisel tercihlere ve sağlık 
endişelerine dayanmalıdır.” 

   BÜLTEN HABERİ

Her yeni yıl yeni bir başlangıç anlamı 
taşıyor. Yeni bir yılda bu umutla herkesin 
kendisi için yeni hedefler belirlemesi gerek
tiğini paylaşan Anadolu Sağlık Merkezi Has
tanesi’nden Uzman Psikolog Ezgi Dokuzlu, 
“Hayatımızdaki her şeyin kontrolümüzde 
ve mükemmel olmasını bekleyemeyiz. 
Güzel şeyler ve olumsuz şeyler yeni yılda da 
olacak. Kendimize karşı daha şefkatli 
davranmak zorlukların üstesinden gelmek 
için ilk hedefimiz olmalı” açıklamasında bu
lundu. Uzman Psikolog Ezgi Dokuzlu, 2025 
yılında insanların kendilerini daha iyi his
setmeleri için 10 öneride bulundu. 
Ne istediğinizi bilmek ve hayatınızı bu is

teklere göre düzenlemek, planlamak sizin 
elinizde. Kendinizi daha iyi tanımak için 
“Ne istiyorum, neden bunu istiyorum, bana 
ne katkı sağlayacak?” gibi sorular hakkında 
düşünmek gelecekle ilgili planlarınızı 
netleştirecektir. 
Yeni yılda yeni hedefler belirlerken cüm

lelerinizi olumlu bir şekilde ifade etmeye 
çalışın. “Başarısız olmayacağım” yerine “Es
kisinden daha başarılı olmak için elimden 
geleni yapacağım” gibi... 

Büyük hedefler motive edicidir fakat onları 
gerçekleştirmek için önce küçük adımlara 
ihtiyacımız var. Hedeflerinizi ulaşılabilir kıl
mak için parçalara bölerek adım adım iler
leyin ve gerçekleştirmek için bireysel 
olarak ne yapabileceğinize odaklanın. 
Yeni yıl için yeni hedefler belirlerken 

başarılarımızı, başarısızlıklarımızı sahip 
olduklarımızı kabullenmeli, kendimizi 
başkalarıyla kıyaslamadan değer
lendirmeliyiz. 
Geçmişteki hatalarımızdan neler 

öğrendiğimizi hatırlamak farkındalık oluş
turur ve kendimizi daha iyi tanımamızı 
sağlar. Bu da daha güçlü ve bilinçli bir iler
leme sağlayacaktır.  
Var olana odaklanmak olmayana odaklan

maktan daha iyi hissettirir ve daha motive 
edicidir. Nelere sahip olduğumuzu gözden 
geçirip bunlar için önce kendimize ve 
sevdiklerimize teşekkür etmeliyiz. 
Gelecekle ilgili düşünürken karamsarlıktan 

uzak durmalı ve “Ya olursa, ya yapa
mazsam” gibi söylemler yerine şu anda 
neye sahip olduğumuzun farkında olarak 
davranmalıyız. Geçmişteki hatalar, gele

cekte yaşanmamış olumsuzluklar için 
bugünümüzü feda etmemeliyiz. 
Daha önce denemediğiniz şeyleri dene

mek, belki yapmaya cesaret edemediğiniz 
belki de fırsat bulamadığınız şeylere yeni 
bir yılda şans vermeyi deneyebilirsiniz. 
Pandemi hala devam ediyor, yeni varyant

lar bu sürecin sonlanmasına dair endişeleri 
arttırsa da artık maskeli mesafeli yaşamaya, 
kısıtlamalarla sosyalleşmeye alıştık. Bizim 
için en zor süreç pandeminin başlarıydı, 
daha önce yaşamadığınız karantina ve ön
lemler her birimizde kaygı yarattı ama artık 
virüsten korunmak için ne yapmamız 
gerektiğini biliyoruz, her zamankinden 
daha güçlüyüz. Virüsle mücadelede yeni 
yılda da daha kontrol sahibi olacağız. 
Mutlu olmanın bir araç değil sonuç 

olduğunu unutmamalıyız. Mutlu olmaya 
çalışmak mutlu olmanın yollarını aramak 
yerine kendimizi iyi tanıyıp nelerin bize iyi 
geleceğini bilmemiz bizi gerçek mutluluğa 
götürecektir. 

 BÜLTEN HABERİ

Güne bir fincan kahveyle 
başlamak sağlıklı mı? 

Yalnızlık ve rutin yaşam tarzı, 
yaşlanmayı hızlandırıyor! 

Yeni yılda daha iyi hissetmek için 10 öneri 

Longevity (sağlıklı uzun ömürlülük) 
kavramını değerlendiren Üsküdar 
Üniversitesi Kurucu Rektörü Psikiyatrist 
Prof. Dr. Nevzat Tarhan, sosyal izolasy
onun, yaşlılıkta ölüm riskini artıran fak
törlerden biri olduğunu ifade ederek, 
“Yalnızlık, bireyleri umutsuzluğa itebilir. 
Bu nedenle, yalnızlığı giderecek sosyal 
ortamlarda bulunmak ve sosyal bağları 
güçlendirmek son derece önemlidir.” 
dedi. Statik ve rutine bağlı kalan birey
lerin, beyinlerinin potansiyelini tam 
olarak kullanamayacaklarını dile getiren 
Prof. Dr. Nevzat Tarhan, rutin yaşam 
tarzının da yaşlanmayı hızlandırdığına 
dikkati çekti.Üsküdar Üniversitesi Ku
rucu Rektörü, NPİSTANBUL Hastanesi 
Yönetim Kurulu Başkanı Psikiyatrist 
Prof. Dr. Nevzat Tarhan, literatüre yeni 
girmiş Longevity (sağlıklı uzun ömür
lülük) kavramını değerlendirerek, 
yaşlanmayı hızlandıran durumlara 
dikkati çekti.Geçmişten bu yana ‘yaşlan
mayı durdurabilir miyiz?’ konusunun 
merak edildiğine dikkat çeken Prof. Dr. 
Tarhan, “Longevity konusunun ülkem
izde tartışılmasına çok seviniyorum. 
Ben de beyinde saklanan yaşam sırlarını 
tartışmak istiyorum.” dedi. 

 
“Yalnızlık, bu dönemde giderek 

yaygınlaşan bir sorun” 
Dünya Sağlık Örgütü ve Birleşmiş Mil

letler’in, dünyayı tehdit eden üç ana 
tehlikeden bahsettiğini kaydeden Prof. 
Dr. Tarhan, “Bunlar gelir eşitsizliği, iklim 
değişikliği ve yalnızlık. Yalnızlık, bu 
dönemde giderek yaygınlaşan bir sorun
dur. İnsanların mutluluğu sadece kendi
lerini gerçekleştirmekle değil, aynı 
zamanda başkalarına yardım etmek ve 
manevi ihtiyaçlara odaklanmakla da il
gili. Bu noktada Maslow'un tespitleri 
önemlidir; insanın mutlu olabilmesi için 
sadece kendine değil, başkalarına da 
katkı sağlaması gerektiğini vurgular. 
Bireysel faydanın yanı sıra toplumsal 
fayda da önemlidir. Bu nedenle, paylaş
mak ve yardımlaşmak gereklidir.” diye 
konuştu. 

 
“Yalnızlık, bireyleri umutsuzluğa 

itebilir” 
Dünyada yalnızlık epidemisi olduğunu 

kaydeden Prof. Dr. Tarhan, “Hawking'in 
2004 yılında yaptığı bir çalışma, 50 yaş 
üstündeki bireylerde bilişsel gelişim
lerin azaldığını göstermektedir. Harvard 
Üniversitesi'nin 70 yıllık bir çalışması, 
sosyal ağları güçlü olanların daha 
sağlıklı yaşlandığını ortaya koyuyor. 
Sosyal izolasyon, yaşlılıkta ölüm riskini 
artıran faktörlerden biridir. Yalnızlık, 
bireyleri umutsuzluğa itebilir; yalnız 
hisseden kişiler ‘Yaşamanın anlamı 
kalmadı’ diye düşüncelere kapılabilir. Bu 
nedenle, yalnızlığı giderecek sosyal or
tamlarda bulunmak ve sosyal bağları 
güçlendirmek son derece önemlidir. 
Örneğin, İngiltere ve Japonya, yalnızlık 
bakanlıkları kurmuşlardır çünkü yalnı

zlık oranları ciddi şekilde artmaktadır. 
Bir üniversitenin 50 bin kişiyle yaptığı 
bir çalışmada, 50 yaş üstü bireylerde 
yalnızlık oranı yüzde 27, 1624 yaş 
grubunda ise yüzde 40'tır. Sosyal me
dyanın yaygınlaşmasıyla birlikte, 
gençler arasında sosyal izolasyon 
giderek artmaktadır.” şeklinde konuştu. 

 
“Statik ve rutine bağlı kalan 

bireyler, beyinlerinin potansiyelini 
tam olarak kullanamazlar” 

Beynimizi geliştirmek ve yeni deney
imlere açık olmak için çevremizdeki 
alışkanlıkları değiştirmek gerektiğini 
kaydeden Prof. Dr. Tarhan, “Her zaman 
aynı yolları kullanmak yerine farklı yol
lar denemek, beyin aktivitesini artıra
bilir. Değişikliğe açık olan kişiler, 
beyninin daha önce kullanılmayan alan
larını aktif hale getirebilirler. Statik ve 
rutine bağlı kalan bireyler, beyinlerinin 
potansiyelini tam olarak kullanamazlar. 
Farklı bir yola girdiğinizde, beyniniz 
yeni bir duruma adapte olarak yeni 
mental programlarla karşılaşır.” dedi. 

 
Yaşlanmayı hızlandıran duygusal ve 

sosyal faktörler neler? 
Prof. Dr. Tarhan, yaşlanmayı hız

landıran duygusal ve sosyal faktörlere 
de işaret ederek, bu faktörleri ve çözüm 
önerilerini şöyle sıraladı: 

“Stres ve depresyonun etkisi: Kronik 
stres, depresyon ve anksiyete gibi duy
gusal faktörler, yaşlanma sürecini hız
landırabilir. Özellikle yalnızlık, bireyleri 
umutsuzluğa sürükleyerek yaşam 
kalitesini olumsuz etkiliyor. 

Yalnızlık epidemisi: Dünya Sağlık 
Örgütü ve Birleşmiş Milletler, yalnızlığı 
çağımızın en büyük sorunlarından biri 
olarak tanımlıyor. Sosyal bağları zayıf 
olan bireylerin, yaşlılıkta ölüm riskinin 
daha yüksek olduğu tespit edilmiştir. 

Sosyal ağların önemi: Harvard Üniver
sitesi'nin 70 yıllık çalışmasına göre, 
güçlü sosyal ağlara sahip bireyler daha 
sağlıklı yaşlanıyor. Sosyal ortamlar, yal
nızlık duygusunu azaltarak bilişsel ger
ilemeyi önleyebilir. 

Rutine bağlı kalmanın zararları: Beyin 
aktivitelerinin artırılması için yeniliklere 
açık olmak, değişik deneyimlere 
yönelmek önemlidir. Statik ve rutin bir 
yaşam tarzı, beynin potansiyelini sınırla
yarak zihinsel yaşlanmayı hızlandıra
biliyor. 

Yalnızlıkla mücadele için çözüm öneri
leri: İngiltere ve Japonya’nın yalnızlık 
bakanlıkları kurması, yalnızlık sorununa 
dikkat çekiyor. Türkiye'de de sosyal 
bağları güçlendirecek politikaların 
geliştirilmesini öneriyorum. 

Sağlıklı yaşlanmanın anahtarı: Güçlü 
sosyal ilişkiler, düzenli fiziksel aktivite, 
dengeli beslenme ve stres yönetimi, 
sağlıklı bir yaşlanma sürecinin temel 
taşlarını oluşturuyor.”  

   BÜLTEN HABERİ
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ANTALYA’DA bir şahıs üst geçit 
altında otların arasında ölü olarak 
bulundu. Şahsın yaklaşık 10 gün 
önce hayatını kaybettiği belirlendi. 

Olay, saat 15.30 sıralarında 
Anntalya’nın Muratpaşa ilçesi Çallı 
Kavşağında ortaya çıktı. Edinilen 
bilgiye göre, üst geçit altında ağır 
bir koku alan vatandaşlar çalıların 
altında bir kişinin battaniyeye sarı-
lı şekilde hareketsiz yattığını gör-
dü. 112 Acil Çağrı Merkezi’ne yapı-
lan ihbar sonrası olay yerine gelen 
polis ekipleri şahsın hayatını kay-
bettiğini belirledi. Yaklaşık 10 gün-
lük olduğu değerlendirilen ve çürü-
meye yüz tutan tanınmaz haldeki 
cesedin üzerinden Kazım Taşdemir 
(66) adına kimlik çıkarken, Olay 
Yeri inceleme ekiplerinin çalışma-
sının ardından şahsın cansız bede-
ni Antalya Adli Tıp Kurumu morgu-
na kaldırıldı. HABER MERKEZİ

Cesedi günler 
sonra gelen  

kokuyla  
tesadüfen  

bulundu 

SAKARYA'NIN Kaynarca ilçesin-
de 12 yıllık eşini öldüren müzisyen 
koca tutuklandı. 

Olay, dün Reisler Göleti mevki-
sinde meydana geldi. Edinilen bil-
giye göre, 14.00 sıralarında emni-
yete gelen İ.K. (42), eşi Simge Ko-
dalak'ı (31) Kaynarca Reisler Göle-
ti kenarında öldürdüğünü itiraf 
etti. Bunun üzerine bölgeye Kay-
narca İlçe Jandarma Komutanlı-
ğı'na bağlı ekipler sevk edildi. Ad-
rese ulaşan ekiplerce yapılan araş-
tırma sonucunda boyun bölgesinde 
delici alet yarası bulunan kadının 
cesedine ulaşıldı. Olay yerine götü-
rülen ve ardından gözaltına alınan 
şüphelinin ise müzisyen olduğu öğ-
renildi. Eşi tarafından öldürülen 
Simge Kodalak ise Erenler ilçesi 
Çaykışla Mahallesi Merkez Ca-
mii'nde kılınan namazın ardından 
defnedildi. Jandarmadaki işlemleri 
tamamlanan şüpheli koca ise sevk 
edildiği adli makamlarca tutukla-
narak cezaevine gönderildi. 

HABER MERKEZİ

Sakarya'da  
12 yıllık eşini  

öldüren müzisyen 
koca tutuklandı 

KAYSERİ'DE bir kişiyi çaydan-
lıkla darp eden 43 suç kaydı olan 
18 yaşındaki şahıs polis ekiplerin-
ce yakalandı. 

Edinilen bilgiye göre bir şahsın 
çaydanlıkla bir kişiyi darp ettiği gö-
rüntüleri kendi sosyal medya hesa-
bında paylaşması üzerine Kayseri 
İl Emniyet Müdürlüğü Siber Suçlar-
la Mücadele Şube Müdürlüğü ve 
Asayiş Şube Müdürlüğü Cinayet 
Büro Amirliği ekiplerince çalışma 
başlatıldı. Yapılan çalışmalarda; 
olayı gerçekleştirerek kendi sosyal 
medya hesabına yüklediği tespit 
edilen ve hakkında 'Hırsızlık', 'Kas-
ten Yaralama', 'Yağma', 'Zorla Alı-
koyma', 'Genel Güvenliğin Kasten 
Tehlikeye Sokulması' olmak üzere 
toplam 43 suç kaydı bulunan H.C.C. 
(18) yakalanarak gözaltına alındı. 

'Kasten yaralama' suçundan iş-
lem başlatılan H.C.C.; emniyetteki 
işlemlerin tamamlanmasının ardın-
dan çıkarıldığı mahkemece tutukla-
narak cezaevine teslim edildi. 

HABER MERKEZİ

Çaydanlıkla  
adam döven  

suç makinesi  
yakalandı 

Kocaeli'nin Derince ilçesinde 
ters yönde ilerlediği iddia edi-
len otomobil, hafif ticari araç-

la kafa kafaya çarpıştı. Otomo-
bilin hurdaya döndüğü kazada 

sürücü hayatını kaybetti. 

Yeni yılın ilk saatlerinde feci kaza... Ters 
yönde ilerleyen araç dehşet saçtı: 1 ölü 

KONYA'DA yılbaşı nedeniyle gece 
boyunca yapılan denetimler sırasında 
polis kontrol noktasına girmeden al-
kollü olan sürücü ile yer değiştiren ar-
kadaşı direksiyona geçti. Değişimi 
fark eden ekipler, durdurulan araçtaki 
kişilere "Dürüst olun" uyarısı yapar-
ken, araçtakiler suçlarını kabul etti. 
Alkollü sürücüye cezai işlem uygula-
nırken sürücünün arkadaşının, “Ko-
miserim ayıp ediyorsunuz, hiçbir şeye 
itiraz etmiyoruz ayıp” diye konuşması 
ise dikkat çekti. 

Olay, gece saatlerinde merkez 
Selçuklu ilçesi Fatih Mahallesi Yeni 
İstanbul Caddesi üzerindeki uygula-
ma noktasında yaşandı. Edinilen bil-
giye göre, yılbaşı nedeniyle Konya 
Trafik Denetleme Şube Müdürlüğü 
ekiplerince alkollü sürücülerin trafi-
ğe çıkışının engellenmesi için şehrin 
farklı noktalarında uygulama nokta-
ları kuruldu. Yeni İstanbul Caddesi 
üzerinde uygulama yapan polis ekip-

leri, 42 ANT 138 plakalı araçtakilerin 
uygulama noktası yakınlarında dura-
rak sürücü değiştirdiğini fark eder-
ken, araç ekiplerce durduruldu. Poli-
sin, aracı kullanan sürücüye "Neden 
sürücü değiştirdiniz, aracı kim kulla-
nıyorsa kimliğini versin, dürüst 
olun?" demesi üzerine sonradan di-
reksiyona geçen sürücü Y.K., “Alkol 
yok, alkol yok diyorum” diye cevap 
verdi. Bir süre polise itirazda bulu-
nan Y.K., daha sonra sürücü B.K. ile 
araçtan inerek suçlarını itiraf etti. Bu-
nun üzerine aracı kullanan B.K.'nin 
yapılan alkol testinde alkollü olduğu 
belirlendi. Değişim yapan alkollü sü-
rücüye cezai işlem uygulanacağı bil-
gisi üzerine sürücünün arkadaşı Y.K., 
”Aracı ben kullanıyordum, neden 
onun alkolünü ölçtünüz anlamıyo-
rum. Komiserim ayıp ediyorsunuz, 
hiçbir şeye itiraz etmiyoruz ayıp” 
diye konuşması ise dikkat çekti. 

HABER MERKEZİ

Adıyaman'da kayıp 
gencin cesedi gölde 

bulundu 
ADIYAMAN'IN Gölbaşı ilçe-

sinde önceki gün kayıp olarak 
aranan gencin cesedi gölde bu-
lundu. 

Edinilen bilgiye göre, dün öğle 
saatlerinde Gölbaşı ilçesindeki 
evinden çıkan Ali Kıraç'tan (23) 
haber alamayan ailesi durumu 
polise bildirdi. Yapılan çalışma-
larda Kıraç'a ait araç göl kenarın-
da bulundu. Göl ve çevresinde 
polis ve jandarma ekiplerince ge-
niş çaplı arama yapıldı. Aramala-
rın sonuçsuz kalması üzerine 
devreye İl Emniyet Müdürlüğü'ne 
bağlı polis dalgıçlar girdi. Göl 
içinde dalgıç ekiplerince yapılan 
çalışmalarda Ali Kıraç'ın cansız 
bedenine ulaşıldı. Gencin cenaze-
si işlemlerin ardından Gölbaşı 
Devlet Hastanesi morguna kaldı-
rıldı. Olayla ilgili inceleme sürü-
yor. HABER MERKEZİ

ANTALYA'DA 20 gün önce bo-
şandığı eski eşini üzerine yanıcı 
madde dökerek yakan şahıs em-
niyetteki işlemlerinin ardından 
adliyeye çıkarıldı. Gürhan Ü.'nün 
emniyetteki ilk ifadesinde, "Ko-
nuşmak için sabah çalıştığı iş ye-
rinin oraya gittim. Yolda akaryakıt 
istasyonundan benzin aldım. 
Daha önceden aklımdaydı. Tartı-
şınca benzini dökerek eylemi ger-
çekleştirdim" dediği öğrenildi. 

Olay, sabah 08.20 sıralarında 
Antalya'nın Muratpaşa ilçesi İs-
met Gökşen Caddesi üzerinde 
meydana geldi. 11 Aralık'ta eşin-
den boşanan Pınar Zorlu (36), ça-
lıştığı iş yerine giderken motosik-
letle arkasından gelen eski eşi 
Gürhan Ü. (43) ile tartışmaya baş-
ladı. Bir süre eski eşi ile tartışan 
Pınar Zorlu, yürümeye devam 
etti. Bu sırada motosiklet ile arka-
sından gelen eski eşi genç kadını 
kovalamaya başladı. Yol üzerinde-
ki bir binanın arka tarafında sı-
kıştırdığı eski eşinin üzerine yanı-
cı madde döken Gürhan Ü., yanın-
da bulunan çakmak ile genç kadı-
nı ateşe verdi. 

Benzin döküp yaktı, 'Pişma‐
nım' dedi 

Alevler içinde kalan ve yardım 
çığlıkları atan genç kadının imda-
dına çevredeki vatandaşlar yetiş-

ti. Bir esnaf yangın tüpü ile kadı-
na müdahale etti. Vücudunda ya-
nıklar oluşan Pınar Zorlu, ihbarla 
olay yerine gelen 112 Acil Sağlık 
ekiplerince önce yakındaki özel 
bir hastaneye ardından da Antal-
ya Eğitim ve Araştırma Hastane-
si'ne kaldırılarak tedavi altına 
alındı. Olay yerinden kaçan Gür-
han Ü. bir süre sonra Uncalı Em-
niyet Müdürlüğü'ne giderek tes-
lim oldu. Emniyetteki işlemleri-
nin ardından sağlık kontrolünden 
geçirilen Gürhan Ü. adliyeye sevk 
edildi. Gürhan Ü. gazetecilerin 
'eşinizin üzerine benzin dökerek 
neden yaktınız' sorusuna, “Piş-

manım, Çocuğumu göstermiyor-
du, en büyük problem” yanıtını 
verdi. 

"Tavrı değişti, çocuğumu 
göstermiyordu" 

Gürhan Ü.'nün emniyetteki ilk 
ifadesinde eski eşinin boşandık-
tan sonra kendisine karşı tavırla-
rının değiştiğini ve çocuğunu 
göstermediğini savunduğu belir-
tilerek, "Konuşmak için sabah ça-
lıştığı iş yerinin oraya gittim. Yol-
da akaryakıt istasyonundan ben-
zin aldım. Daha önceden aklım-
daydı. Tartışınca benzini dökerek 
eylemi gerçekleştirdim" dediği 
öğrenildi. HABER MERKEZİ

KAZA, saat 03.00 sıralarında D-100 
kara yolu İstanbul istikameti Derince geçi-
şinde meydana geldi. Ters yönde ilerlediği 
iddia edilen Alkan Dönerkaya idaresindeki 
41 KH 753 plakalı otomobil, karşı yönden 
gelen B.E. hakimiyetindeki 41 AJJ 224 pla-
kalı hafif ticari araç ile çarpıştı. Çarpışma-
nın şiddetiyle her iki sürücü de yaralanır-
ken, Alkan Dönerkaya araç içinde sıkıştı. 
112 Acil Çağrı Merkezine yapılan ihbar 
üzerine olay yerine itfaiye, sağlık ve polis 
ekipleri sevk edildi. Dönerkaya, Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi itfaiye ekipleri tara-
fından yaklaşık yarım saat süren operas-
yonun ardından kurtarılarak, sağlık ekip-
lerine teslim edildi. Yaralı sürücüler, ilk 
müdahalelerinin ardından hastaneye kal-
dırılırken, Alkan Dönerkaya tüm müdaha-
lelere rağmen kurtarılamayarak hayatını 
kaybetti. 

Ayrıca, kaza sebebiyle karayolunun İs-
tanbul istikameti bir süre trafiğe kapatıldı. 
Trafik, araçların kaldırılması ve yolun te-
mizlenmesinin ardından normal seyrine 
döndü. HABER MERKEZİ

Eski eşine dehşeti yaşatan  
kocadan tüyler ürperten ifade

Ceza kesen polise “İtiraz etmiyoruz ayıp” dedi 
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Mardin Artuklu Üniversitesi Siyaset Bilimi veUluslararası İlişkiler Bölümü Öğretim Üyesi Dr.Mehmet Rakipoğlu, Suriye’deki yeni dönemdeTürkiye ve Arap ülkeleri işbirliğinin önemini AAAnaliz için kaleme aldı.***Suriye’de 2011’de barışçıl protestolarla başla-yan ve daha sonra rejimin sert tepkileriyle iç sava-şa dönüşen süreç, bölge ülkeleri için güvenlik, in-sani yardım ve siyasi istikrar açısından önemli so-nuçlar doğurdu. 27 Kasım 2024'te başlayan ve 8Aralık’ta rejimin düşmesi ve Şam’ın özgürleşmesiile sonuçlanan yeni süreç ise başta mülteci mesele-si olmak üzere ortaya çıkan krizlerin çözümü adı-na fırsatlar ortaya çıkardı.Bu noktada, Türkiye ve Arap ülkelerinin ortak-lığı yeni bir dönemin kapısını aralayarak Suri-ye’nin yeniden inşasında önemli bir rol oynayabi-lir. Dışişleri Bakanı Hakan Fidan’ın Katar merkezliAl Jazeera kanalına verdiği röportajda işaret ettiğiüzere bu işbirliği, Suriye’de istikrarın ve iç barışınsağlanması, ülkenin uluslararası sisteme yenidenentegrasyonu açısından kritik bir öneme sahiptir.
Yeniden inşa ve kalkınmaSuriye’nin yeniden inşası ve ekonomik kalkın-ması adına Katar ve Kuveyt başta olmak üzereKörfez ülkeleri Türkiye ile işbirliği yaparak böl-gede önemli roller üstlenebilir. Katar, savaş süre-cinde Türkiye ile işbirliği yaparak hem siyasihem de istihbarı alanda Suriye’nin özgürleşme-sinde kritik destek sağladı. Suriye’nin yenidenkalkınması için maddi kaynak sağlama noktasın-da öncü rol oynayabilecek olan Katar, Halep gibi

şehirlerin altyapısının yeniden inşasında etkilibir aktör olarak öne çıkabilir. Ayrıca 2009’da rafakaldırılan Katar-Türkiye Doğal Gaz Boru Hattı dayeniden gündeme geldi. Bu anlamda gerek Türkşirketlerinin başta Halep olmak üzere Suriye’ninmuhtelif şehirlerine yapacağı yatırımlar gerekseKatar’ın yeniden inşa ve kalkındırma adına yapa-cağı yatırımlar Suriye’nin istikrarına katkı sağla-yabilir. Ayrıca, Kuveyt’in insani yardım alanındakigeçmiş deneyimleri ve uluslararası platformlar-da bu alanda aldığı ödüller, bu ülkenin Suriye’ninkalkınma sürecine doğrudan katkı sunabileceği-ni gösteriyor.Katar ve Türkiye’nin, Suriye’nin uluslararasısisteme entegrasyonu için kuracağı çok boyutluilişkiler, bu süreçte öncü rol oynayabilir. Bu işbirli-ği, maddi kaynak üretiminin yanı sıra diplomatikkanalların açılması, Suriye’nin yeniden inşası vekalkınması için gerekli uluslararası desteğin sağ-lanmasında kilit bir işlev görebilir. Bu anlamdaTürkiye’nin ve Katar’ın diplomatik temsil atamala-rını başlatması ve Bakan Fidan’ın Şam ziyareti An-kara-Doha ortaklığında Suriye’deki yeni yönetimintanınma sürecini hızlandırabilir.Körfez’deki diğer küçük devletlerin, Suudi Ara-bistan ve Birleşik Arap Emirlikleri’nin (BAE) politi-kalarını takip ettiği göz önüne alındığında, bu ikiaktörle işbirliği yapılması da stratejik bir önem ta-şıyor. Suudi Arabistan ve BAE’nin bölgesel istikrarve ticaret noktasında çıkar elde etme arzusu, Suri-ye’nin yeniden inşasında bu ülkeleri Türkiye ile or-tak hareket etmeye teşvik edebilir. Öte yandan ikiülkenin de İran’ın nüfuzunu dengeleme adına Suri-ye’deki etkinliklerini artırma projelerini hayata ge-çirmeleri beklenebilir. Örneğin İran’ın rejimin düş-mesi sonrası petrol sevkiyatını kesme hamlesine

karşı Suudi Arabistan’ın bu boşluğu doldurma yö-nünde adımlar attığı görülüyor. BAE ve Suudi Ara-bistan’ın Türkiye ile son dönemde yakaladığı nor-malleşme ve ilişkilerin konsolidasyon süreci, iki ül-kenin Suriye’deki yeni yönetimle sınırlı da olsa an-gaje olmalarını sağlayabilir.Türkiye’nin Suriye sürecinde işbirliği yapabile-ceği diğer önemli aktörler arasında Lübnan, Ürdünve Irak bulunuyor. Lübnan Başbakanı Necib Mika-ti’nin Türkiye’ye yaptığı son ziyarette olumlu me-sajlar vermesi, Lübnan’ın Türkiye’nin Suriye’dekivarlığından memnuniyet duyduğuna işaret etmesiaçısından oldukça önemlidir. Özellikle Lübnan veÜrdün, Suriyeli mültecilerin gönüllü, onurlu ve gü-venli bir şekilde geri dönüşü için Türkiye ile ortakhareket edebilir. Bu ülkeler, mültecilerin dönüşüiçin gerekli altyapının sağlanması, istihdam imkan-larının oluşturulması, güvenliğin temin edilmesi veortak göç politikalarının belirlenmesi gibi konular-da Türkiye ile işbirliği yapabilir.Irak da hem coğrafi yakınlığı hem de tarihi bağ-ları dolayısıyla Suriye’nin istikrarına katkı sunacakpotansiyel bir aktör olarak dikkat çekiyor. NitekimSuriye’deki istikrarsızlığın doğrudan güvenlik vegöç krizine dönüşüp yansıdığı ülkelerin başındaIrak geliyor. Bağdat yönetimi, Türkiye’nin yapıcırolüne dahil olarak Suriye’nin yeni dönemine katkısunabilir.
TürkiYe-arap ülkeleri orTaklığıTürkiye ve Arap ülkelerinin Suriye’deki ortaklı-ğı, bölgenin uzun süredir karşı karşıya olduğu jeo-politik ve insani krizlerin çözümüne yönelikönemli fırsatlar sunuyor. Bölgesel çatışma alanları-na yerel çözümler üretmek aynı zamanda dış ak-

törlerin krizlere müdahil olmalarına da ket vuru-yor. Filistin dosyasında Türkiye ile işbirliği yapanMısır ve Ürdün gibi ülkelerin Suriye sürecinde ak-tif rol üstlenmek istemesi, bu ortaklığın bölgeselbarış ve istikrara yönelik katkısını artırabilir. Özel-likle Mısır ve Ürdün, iç kamuoylarındaki dönüşümtaleplerini bastırmak ve uluslararası toplumda ba-rış sürecine katkı sunan aktörler olarak tanınmakistiyorlar.Türkiye’nin Arap ülkeleriyle işbirliği yaparkenbelirttiği temel ilkeler arasında PKK/PYD ve DAEŞgibi terör örgütleriyle mücadele, komşu ülkeleretehdit oluşturulmaması, azınlıklara yönelik yapıcıyaklaşımlar ve kapsayıcı bir yönetim anlayışı yeralıyor. Bu ilkeler, Suriye’nin toprak bütünlüğününkorunması ve siyasi birliğinin sağlanması açısın-dan kritik öneme sahiptir.Sonuç olarak, Türkiye ve Arap ülkelerinin Suri-ye’nin yeni döneminde kuracağı ortaklık, bölgeninyeniden inşası ve uluslararası sisteme entegrasyo-nu açısından hayati bir öneme sahiptir. Katar veKuveyt gibi Körfez ülkelerinin kalkınma desteği,Suudi Arabistan ve BAE’nin ekonomik katkıları,Lübnan ve Ürdün gibi komşu ülkelerin mülteci so-runlarının çözümüne yönelik işbirliği, Suriye’ningeleceğini şekillendirebilecek temel unsurlardır.Türkiye’nin bu süreçte hem bölgesel hem de ulus-lararası aktörlerle kuracağı dengeli ve yapıcı ilişki-ler, Suriye’nin istikrara kavuşmasında kritik bir roloynayacaktır. Bu ortaklık, yalnızca Suriye için değil,bölgenin tamamı için barış, istikrar ve refah getire-bilecek bir model sunuyor.
[dr. Mehmet rakipoğlu, Mardin artuklu

Üniversitesi Siyaset Bilimi ve Uluslararası iliş-
kiler Bölümü Öğretim Üyesidir.]

Arap ülkelerinden 
yeni dönemde Suriye

için ne bekleniyor?
Türkiye ve Arap ülkelerinin Suriye’nin yeni döneminde kuracağı ortaklık, bölgenin ye-
niden inşası ve uluslararası sisteme entegrasyonu açısından hayati bir öneme sahiptir
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Asya merkez bankaları 2024'ü hareketli geçirdi 
Küresel ekonomiler bir yandan enflasy

onla mücadelesini sürdürürken bir yandan 
da makroekonomik gelişmelere paralel 
olarak para politikalarını ayarlamaya 
devam etti. Asya bölgesinin büyük merkez 
bankaları da 2024 yılında para poli
tikalarında önemli değişikliklere gitti. 

Geçen yıl Çin Merkez Bankası (PBoC) 2 
faiz indirimi, defakto merkez bankası 
niteliğindeki Hong Kong Para Otoritesi 
(HKMA) 3 faiz indirimi ve Güney Kore 
Merkez Bankası 2 faiz indirimi yaptı. 

 
BoJ, mart ayındaki toplantısında büyük 

şirketlerdeki önemli ücret artışlarının 
ardından 17 yıl sonra ilk kez faiz artırırken 
2016'da başladığı negatif faiz politikasına 
son verdi. Banka ardından temmuz ayında 
ikinci faiz artışını gerçekleştirdi. 

 
PBoC, geçen yıl 50 baz puan faiz indirdi 
PBoC, politika faizi işlevi gören 1 yıl 

vadeli borçlanma faizi oranının (MLF) tem
muz ayında 20 baz puan ve eylül ayında 30 
baz faiz indirerek 2024 yıl sonu itibarıyla 
yüzde 2 seviyesine çekti. 

 
MLF, Çin bankalarının, menkul varlıkları 

karşılığında merkez bankasından orta 
vadeli kredi almasına olanak sağlıyor. 

Analistler, ülkede devam eden düşük iç 
talep ve mevcut gayrimenkul sorunlarının 
parasal gevşeme konusunda en önemli 
etkenlerden biri olduğunu belirterek, 
ülkenin sanayi sektörüne yönelik verilerin 
de yıl boyunca otoriteler tarafından yakın
dan takip edildiğini söyledi. 

 
Öte yandan, Çin'de gösterge faizi işlevini 

gören 1 yıl vadeli kredi faiz oranı ve 5 yıl 
vadeli kredi faiz oranında indirimler takip 
edildi. 

Ulusal Bankalar Arası Fon Merkezi 1 yıl 
vadeli kredi faiz oranında temmuz ayında 
10 baz puan ve ekim ayında da 25 baz puan 
olmak üzere toplamda 35 baz puanlık 
gevşemeye giderken, 5 yıl vadeli kredi faiz 
oranında şubat ayında 25 baz puan, tem
muz ayında 10 baz puan ve ekim ayında bir 
diğer 25 baz puanlık indirim yapılarak 
toplamda 60 baz puanlık bir değişim yaptı. 

Çin'deki 18 bankanın, PBoC'un 
borçlanma faizi üzerine koyduğu kar payı 
bildirimlerine göre belirlenen LPR, 
2019'dan bu yana ülkenin gösterge faizi 
işlevi görüyor. 

 
1 yıl vadeli kredi faiz oranı kurumsal 

krediler için, 5 yıllık faiz oranı ise emlak 
kredileri için referans kabul ediliyor. 

5 yıl vadeli kredi faiz oranlarındaki 
görece hızlı indirimlerde gayrimenkul 
piyasasında süregelen problemlerin etkili 
olduğunu aktaran analistler, 2024 yılında 
da emlak sektöründeki düşük talep ve 
konut fiyatlarındaki düşüşün devam ettiğini 
belirtti. 

 
Analistler, bu yıl ise ülkenin para poli

tikasında en önemli etkenlerden birinin 
ABD'de 20 Ocak'ta göreve başlayacak yeni 
yönetiminin ticaret ve ekonomi politikaları 
oluğunu belirterek, ülkenin olası ticaret 
savaşlarına önlem olarak iç talebi 
güçlendirmek için para politikasında 
gevşemelere devam edebileceğini ifade etti. 

 
Hong Kong Fed'in güvercin adımlarını 

izledi 
Çin'in Hong Kong Özel İdari Bölgesi, 2024 

yılında Fed'in politika faizindeki gevşemeye 
paralel olarak gösterge faizinde toplamda 
100 baz puan indirime gitti. 

 
Ülkede ABD dolarına bağlı kur rejimi ne

deniyle, gösterge faizlerinde Fed'in karar
larıyla eş zamanlı olarak, eylül ayında 50 
baz puan, kasım ayında 25 baz puan ve ar
alık ayında da 25 baz puan kesintiye gidildi. 

 
Eylül ayındaki kararla birlikte bölgenin 

defakto merkez bankası niteliğindeki Hong 
Kong Para Otoritesi (HKMA), Mart 
2020'den bu yana ilk kez faiz indirimine 
giderek, gösterge faizini 50 baz puan 
düşürdü. Söz konusu kararla birlikte 
gösterge faiz oranı yüzde 5,25'e çekilirken, 
Hong Kong'un 5 büyük ticari bankası da 
kredi ve mevduat faizlerinde indirime gitti. 

 
Kasım ayındaki Fed'in 25 baz puanlık faiz 

indirimi ve aralık ayındaki diğer 25 baz 
puanlık faiz indiriminin ardından HKMA 
gösterge faiz oranın yüzde 4,75'e çekti. 

Hong Kong dolarının 1983'te ABD doları 
çıpasına bağlanmasından bu yana, para 
politikasında Fed'in adımlarını takip ediyor. 

 
Güney Kore 2024'te iki kez faiz indirdi 
Güney Kore Merkez Bankası yılın ikinci 

yarısından sonra politika faiz oranlarını 2 
kez 25'er baz puan düşürerek yüzde 3'e 
çekti. 

Ekim ayında politika faizi beklentiler 
dahilinde 25 baz puan düşürerek yüzde 
3,25 seviyesine indiren Banka, 2020'den bu 
yana ilk faiz indirimini gerçekleştirmiş 

oldu. 
Kasım ayında ise Güney Kore Merkez 

Bankası politika faiz oranını sürpriz bir 
kararla 25 baz puan daha düşürerek yüzde 
3 seviyesine indirdi. Söz konusu indirim bu 
yılın ikinci faiz indirimi oldu. 

 
Merkez Bankası Başkanı Rhee Chang

yong, kasım ayındaki karara ilişkin "Büyük 
ülkelerle ihracat rekabetleri yoğunlaşıyor 
ve ayrıca Trump'ın seçim zaferinin ardın
dan ticaret ortamındaki belirsizlikleri de 
not ettik." değerlendirmesinde bulundu. 

 
Japonya'dan yıllar sonra "şahin adımlar" 

geldi 
Dünyanın önde gelen merkez bankaları 

salgın sonrasında rekor seviyelere yükselen 
enflasyonu dizginlemek için faiz artırım
larına giderken, BoJ ise ultra gevşek para 
politikasını sürdürmeye devam etmişti. 

 
2024 yılına gelindiğinde ise BoJ, artan en

flasyonun etkisiyle mart ayında faiz 
artırımına giderek 17 yıl aradan sonra ilk 
kez parasal sıkılaşma sürecine başladı. 

Banka, 2007'den bu yana ilk kez faiz 
oranını artırmasıyla küresel resesyon ve 
borç krizinin ardından devreye sokulan 
negatif faiz politikasını terk eden son büyük 
merkez bankası oldu. 

BoJ, mart ayındaki kararıyla politika 
faizini 20 baz puan artırarak yüzde 
0,10'dan yüzde 0,10 seviyesine çıkardı. 

 
Temmuz ayının son gününde ise beklen

tilerin dışında sürpriz bir faiz artırımına 
giden BoJ, politika faizini 25 baz puan 
artırarak faiz oranını yüzde 0,35 seviyesine 

yükseltti. 
 
Ağustos ayının ilk günlerinde ise BoJ'un 

faiz artırım döngüsünün girmiş olabileceği 
yönündeki beklentilerin ABD'deki resesyon 
endişeleriyle birleşmesinin ardından Japon 
varlıklarına ilişkin risk algısı had safhaya 
ulaştı. Japon pay piyasalarında 5 Ağustos 
2024'te 1987'den bu yana en sert satış dal
gası yaşandı. 

 
Analistler, Japon yeni borçlanması ile 

yüksek getirili varlıklara yapılan yatırım
ların BoJ'un faiz artışı ve Japon yeninin 
hızla değerlenmesiyle bölge piyasalarındaki 
satış baskısını tetiklediğini söyledi. 

 
Hem BoJ'un şahinleşmesiyle güçlenen 

yen hem de dünyada artan resesyon ko
rkusunun ihracatçı Japon şirketlerin perfor
mansını olumsuz etkileyebileceği endişesi 
Japon borsalarındaki satış baskısının derin
leşmesinde önemli rol oynadı. 

 
Devam eden enflasyon endişelerinin etk

isiyle BoJ'un parasal sıkılaşmayı 
sürdürmesi beklenirken, söz konusu 
sıkılaşma adımlarının tarihlerine yönelik 
belirsizlikler varlığını korumaya devam 
ediyor. 

 
Aralık ayının sonu itibariyle para 

piyasalarındaki fiyatlamalarda BoJ'un ocak 
ayında faiz artırımı yapması yüzde 47 ihti
malle fiyatlanıyor.(AA)

Aralıkta fiyatı bir önceki aya göre en çok artan ürün yüzde 26,99 ile 
taze fasulye, en fazla düşen ürün ise yüzde 21,97 ile domates oldu. 

İstanbul'da aralıkta fiyatı en çok 
artan ve azalan ürünler açıklandı 

Tekirdağlı balıkçılar yeni yılda 
hamsi ve çinekoptan umutlu 

İstanbul'da aralıkta fiy
atı bir önceki aya göre en 
çok artan ürün taze fasu
lye, en çok düşen ürün ise 
domates oldu. 

 
İstanbul Ticaret Odası 

(İTO), aralık ayında perak
ende fiyatı en fazla artan 
ve azalan ürünler ile 
değişim oranlarını açık
ladı. 

 
Buna göre İTO'nun İs

tanbul Ücretliler Geçinme 
İndeksi'nde yer alan 242 
üründen 91'inin perak
ende fiyatı artarken, 25 
ürünün düştü, 126 
ürünün ise değişmedi. 

 
Aralıkta gıda harca

maları yaş kuru sebze ve 
meyveler alt grubunda 
bulunan taze fasulye, 
yüzde 26,99 ile fiyatı en 
fazla artış gösteren ürün 
oldu. 

 
Fiyatı artan diğer ürün

lerden bazıları, gıda har
camaları yaş kuru sebze 
ve meyveler alt grubun

dan yüzde 24,28 ile la
hana, kültür eğitim ve eğ
lence harcamaları alt 
grubundan yüzde 21,18 
ile gazete, gıda harca
maları yaş kuru sebze ve 
meyveler alt grubundan 
yüzde 15,03 ile kıvırcık 
salata, yüzde 14,94 ile 
yeşil soğan, yüzde 14,20 
ile yaş üzüm ile çeşitli ve 
hazır yiyecekler alt 
grubundan yüzde 11,22 
ile çikolata olarak kayıt
lara geçti. 

 
Aralıkta gıda harca

maları grubu yaş kuru 
sebze ve meyveler alt 
grubunda yer alan do
mates, yüzde 21,97 gerile
meyle fiyatı en fazla 
azalan ürün oldu. 

 
Fiyatında azalış izlenen 

diğer ürünlerden bazıları, 
aynı gruptan yüzde 12,85 
ile karnabahar, yüzde 
11,91 ile salatalık, yüzde 
10,54 ile kabak, yüzde 
9,89 ile portakal ve yüzde 
8,32 ile ıspanak olarak be
lirlendi.(AA)

Balıkçılar yeni umutlarla 
denize açılmadan önce Süley
manpaşa Balıkçı Barınağı'nda 
ağlarını onardı. 

Ağlarının bakımlarını tamam
layan balıkçılar, çinekop ve 
hamsi avlama umuduyla Mar
mara Denizi'ne ağ atacak. 

 
Tekirdağ Süleymanpaşa Su 

Ürünleri Kooperatifi Başkanı 
İbrahim Pehlivanoğlu, AA 
muhabirine, balıkçıların 1 
Eylül'deki sezon açılışından bu 
yana palamut avcılığıyla 
bereketli bir dönem geçirdiğini 
söyledi. 

Balıkçıların Karadeniz'den bol 
miktarda palamutla kıyıya 
döndüğünü ifade eden Pehli
vanoğlu, "Av sezonunda 4 ayı 
geride bıraktık. Yeni yıla yeni 
umutlarla başladık. Balıkçı 

arkadaşlarımız yeni yılda hamsi 
ve çinekop umuduyla denizde 
nasibini arayacak. Balık nerede 
olursa tekneler orada avlanacak. 
Hamsi ve çinekopun yanı sıra 
tekir ve istavrit de görülüyor. 
Balığın bol olması hem 
balıkçıları hem de vatandaşları 
sevindirir. Güzel avcılık diliy
oruz." dedi. 

Balıkçı Önder Dedeler de 
palamudun bol olmasının bu av 
sezonunda balıkçıları sevin
dirdiğini ifade etti. 

Sezonun yarısının geride 
kaldığını belirten Dedeler, "Balık 
neredeyse oraya gideceğiz. Pala
mut artık bitti. Daha ufak balık
lar ağlara takılmaya başladı. 
Bundan sonra da iyi bir avcılıkla 
sezona güzel bir şekilde devam 
edeceğiz." diye konuştu.(AA) 

 

Avrupa gaz fiyatları 
 yılın ilk işlem gününe 

yükselişle başladı 

Avrupa'da derinliği en fazla olan Hollanda 
merkezli sanal doğal gaz ticaret noktası 
TTF'de, şubat vadeli kontratlarda megavat
saat başına gaz fiyatı 31 Aralık 2024'te 48,9 
avrodan kapandı. 

 
Fiyatlar bugün 50,7 avro seviyesinden 

açılırken, TSİ 13.00 civarında megavatsaat 
başı 49 avrodan işlem görüyor. 

 
Avrupa gaz fiyatları, son bir yılın en yük

sek seviyesinde seyrediyor. 
 
Fiyatlardaki artışta, dün itibarıyla Rus 

gazının Ukrayna üzerinden Avrupa'ya 
sevkiyatının durması etkili olurken, piyasa 
bu durumun etkilerini henüz değer
lendiriyor. 

 
Avrupa'daki doğal gaz depolarından gaz 

çekişi de tüketimin yoğun olduğu kış döne
minde, son yılların en yüksek hızında 
gerçekleşiyor. Avrupa Birliği'nde (AB) depo
ların doluluk oranı hali hazırda yüzde 72 se
viyesinde bulunuyor. 

 
Gazprom'dan dün yapılan açıklamada, Rus 

gazının Ukrayna üzerinden Avrupa'ya 
sevkiyatına ilişkin anlaşmanın TSİ 08.00 
itibarıyla sona erdiği belirtilmişti. 

 
Ukrayna'nın söz konusu anlaşmayı uzat

mayı reddettiğine işaret edilen açıklamada, 
"Gazprom, Ukrayna üzerinden doğal gaz 
tedarik etme fırsatından mahrum 
bırakılmıştır. Ukrayna üzerinden Rus doğal 
gazı sevkiyatı gerçekleştirilmiyor." ifadeler
ine yer verilmişti. 

 
Ukrayna yönetiminin 2023 sonu için 

yayımladığı verilere göre, boru hatları ile 
ülke üzerinden Avrupa'ya taşınan Rus gazı 
miktarı 2023'te, 2022'ye kıyasla yaklaşık 
yüzde 28 azalarak 15 milyar metreküpe ger
ilemişti. 

Ukrayna'nın söz konusu sözleşme 
sayesinde yılda yaklaşık 1 milyar dolar, 
Gazprom'un ise yılda 3 milyar dolardan fazla 
gelir elde ettiği tahmin ediliyor. 

 
Rus gazını Avrupa'ya taşıyan ana boru hat

ları Kuzey Akım 1, Kuzey Akım 2 ve Yamal
Avrupa da atıl duruma düşerken 
Ukrayna'dan sevkiyatın durmasıyla, tek güz
ergah olarak Türkiye ön plana çıkıyor. 

Uluslararası Enerji Ajansı Başkanı Fatih 
Birol, sevkiyatın durmasının ardından yap
tığı değerlendirmede, bu durumun AB için 
yakın vadede bir arz güvenliği riski oluştur
madığını belirterek, "Ancak, sıvılaştırılmış 
doğal gaz ithalat ihtiyacı artabilir ve 2025 
yılında küresel gaz piyasalarının sıkılaş
masına yol açabilir. Ayrıca, Moldova'nın en
erji güvenliğini sağlamak için de 
ortaklarından daha güçlü destek alması 
gerekiyor." ifadelerini kullandı.(AA)
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türkiYE’DE milliyetçi oyların%22 gibi ciddi bir potansiyele sahipolduğu gerçeği, bu kitlenin ülkenin si-yasi dengelerinde belirleyici bir unsurolduğunu ortaya koyuyor. Ancak, bupotansiyel, geçmişte olduğu gibi bu-gün de farklı stratejilerle hedef alın-mak isteniyor. Özellikle 2028’e yöne-lik hesaplar doğrultusunda, milliyetçioyları bölmeye yönelik bazı girişimle-rin planlandığını gözlemliyoruz.MHP ve Genel Başkanı Sayın Dev-let Bahçeli, milliyetçi camianın enönemli temsilcisi olarak, Türk milleti-nin tarihi ve milli değerlerini korumanoktasında kararlı bir duruş sergile-miştir. Bahçeli’nin son dönemde yaptı-ğı açıklamalar, DEM ve PKK’nın söy-lemlerini tamamen çürüten, onlarınargümanlarını etkisiz hale getirengüçlü bir mesaj taşımaktadır. Ancak,bu açıklamaların geniş halk kitlelerinedoğru bir şekilde aktarılması içindaha etkili bir iletişim stratejisi gerek-mektedir. Yoksa malum kesimler tara-fından nasıl yanlış yerlere çekilebildi-ğini hep birlikte gözlemliyoruz.Son genel seçimlerde, SinanOğan’ın Cumhurbaşkanlığı seçimlerin-de aldığı oy oranı, milliyetçi seçmeninne kadar etkili ve belirleyici bir güç ol-duğunu ortaya koydu. İkinci turda, se-çim sonucunu doğrudan etkileyebile-cek bir pozisyon aldı. Çünkü bu oylar,sadece bir partinin kaderini değil, birülkenin siyasi dengelerini değiştirmepotansiyeline sahip.Gectigimiz genel seçimler döne-minde, İçişleri Bakanlığı gibi kritik birmakamın dahi tartışmaya açıldığı ba-

sında geniş yer buldu. Daha dikkat çe-kici olan ise, 7 göbekten solcu olanla-rın özellikle 2. turda milliyetçi seçme-nin ilgisini çekmek için geçmişlerinedair hikayeler uydurarak sempati ka-zanmaya çalışmaları oldu. Milliyetçi oyların bölünmesi stra-tejilerinin bir diğer örneği, Yavuz Ağı-ralioğlu’nun yeni parti girişiminde gö-rülebilir. Ağıralioğlu, İYİ Parti içinde,HDP ile ilişkiler nedeniyle rahatsızlıkduyan seçmenin gazını almak için sıksık sahneye çıkarıldı. Örneğin, HDP ileyapılan işbirliklerine yönelik tartışma-larda yaptığı şu açıklama, seçmenindikkatini çekti:• “Biz milliyetçi bir partiyiz, HDP ile
herhangi bir işbirliğini reddediyoruz.”Bu açıklamaları seçmeni rahatlat-maya yönelik olsa da, İYİ Parti’nin ger-çek politikalarını örtmek için bir araçolarak kullanıldığı eleştirileri aldı.Daha önemlisi, 2018 yılında dörtpartinin bir araya gelerek oluşturduğuanayasa taslağında “Türklük” ifadesi-nin çıkarılması gündeme geldiğinde,Ağıralioğlu’nun bu konuda güçlü birtepki vermemesi, iyi partili seçmennezdinde büyük bir hayal kırıklığı ya-rattı. Yani ben Anahtar partisinin deşahsi hırslar ve %22’lik paydan ma-kam kopartma isteği hissediyorum. Son genel seçimlerden ve sonra-sında Suriye zaferi ile MHP’den oy ko-parmak ve dizayn etmek için kurulanbazı milliyetçi görünümlü partilerinartık görevlerini tamamladığını açıkçagördük. Bu, aynı zamanda yeni milli-yetçi partilerin MHP’yi dizayn etmek,bölmek ve zayıflatmak amacıyla orta-

ya çıkacağı anlamınada geliyor. Geçmişte buna benzer girişimlerinsonuçlarını gördüğümüz için,MHP’nin bu tür planlara karşı proaktifbir duruş sergilemesi zorunludur. Butür yeni milliyetçi parti stratejileri, sa-dece milliyetçi oyları bölmekle kalma-yacak, Türkiye’nin milli birliğini ve si-yasi istikrarını da tehdit edecektir.
MHP’nin, bu süreçte yalnızca sa-vunmada kalarak değil, aktif bir şekil-de yeni politikalar üreterek hareketetmesi gerekiyor. Sosyal medyanın,genç seçmenlerin bilgiye ulaşma vekarar verme süreçlerinde oynadığıkritik rol göz önüne alındığında, buplatformlarda daha etkili bir varlıkgöstermek şarttır. 2028 seçimlerine doğru giderken: Bahçeli’nin açıklamalarını doğruanaliz ederek geniş kitlelere taşıyacakuzman ekipler oluşturulmalı. Hemsosyal medyada hem de televizyon ek-ranlarında bu mesajları etkili şekildeanlatacak lider isimlere ihtiyaç var.Eğitim, istihdam ve teknoloji gibigenç seçmeni ilgilendiren konulardakapsamlı projeler sunulmalı. Bu proje-ler, milliyetçi değerlerle modern dün-yanın beklentilerini birleştirmeli.MHP’nin tabanı ile arasındaki bağıgüçlendirmek için bölgesel toplantılarve etkinlikler düzenlenmeli. Böylece,parti politikaları daha doğrudan birşekilde halka ulaşabilir.Milliyetçi oyların bölünmesi, yal-nızca MHP’ye değil, Türkiye’nin birli-ğine ve bağımsızlığına zarar verecekbir stratejidir. 
Sözüm şimdi MHP’ye oy verme-

miş seçmene 
Bak Milliyetçi kardeşim, MHP’ye kızgınlığınla Millet ittifa-

kı’nda olan milliyetçi görünümlü
partilere oy verdin. eğer Millet İttifakıkazansaydı, CHP’li Ünal Çeviköz Dışiş-leri Bakanı olacaktı. Peki, Çeviköz nesöylemişti? Hatırlayalım:

• “Türkiye, Suriyeli cihatçıları Azer-
baycan’a taşıyor.”• “S-400’lerden vazgeçmek zorun-
dayız.”• “Türkiye Libya’da çizgiyi aştı.”• “Türkiye’nin Suriye’de bulunması
meşru değil.”• “Türkiye, Doğu Akdeniz’de gergin-
liği artıran unsur.”Eğer bu söylemleri savunan birzihniyet iktidar olsaydı, bugün Suriye
zaferimizi değil, sınırımızın ötesinde
YPG’li teröristlerin ilan edeceği bir
devleti konuşuyor olacaktık. (Hani şuCHP liderinin “bize mi saldıracaklar”dediği YPG’li teröristler.) Türkiye’ninmilli güvenliği, dış politikada bağım-sızlık mücadelesi ve Doğu Akdeniz’de-ki haklı duruşumuz tamamen tehlike-ye girecekti.Bugün ise, MHP Genel Başkanı
Sayın Devlet Bahçeli’nin ve MHP’ninCumhur İttifakı’nda yer alarak ne ka-dar doğru bir karar verdiğini Karabağ,Libya, Somali, Kuzey Irak ve son ola-rak Suriye zaferiyle bir kez daha anla-mış bulunuyoruz. Bu zaferler, Türki-ye’nin milli duruşunu korumak adınaatılan adımların ne kadar yerinde ol-duğunu bir kez daha göstermiştir.Şunu da belirtmek istiyorum: Bu-gün Sayın Devlet Bahçeli’nin İmra-lı’daki bebek katili hakkındaki konuş-malarının derinliğini ve Türkiye’ninhayrına, terörün tamamen bitirilmesiadına ne gibi sonuçlara gebe olduğu-nu ileride daha net bir şekilde görece-ğiz. Tıpkı geçmişte olduğu gibi yinehep birlikte diyeceğiz ki: “Devlet Bah-çeli, Devlet aklıyla konuşmuş.”

Başbuğ alparslan türkeş’in şu
mesajını bütün milliyetçiler bilmeli:

“Ülkücülük MHP’de olur.”Bu söz, milliyetçi seçmenin yolunuçizmesi gereken pusuladır. Bugün ya-pılması gereken, bu çizgiyi kaybetme-den geleceğe güçlü adımlarla yürü-mektir.

HÜSEYİN COŞGUN

Milliyetçi 
seçmene çağrı 

ticarEt Bakanlığı Gümrükler MuhafazaEkipleri lüks araç vurgununa engel oldu. HopaCumhuriyet Başsavcılığı’nın yürüttüğü soruş-turma kapsamında 50 araca el konuldu. Tica-ret Bakanlığı Gümrükler Muhafaza Kaçakçılıkve İstihbarat Müdürlüğü birimlerinin, HopaCumhuriyet Başsavcılığı’nın yürüttüğü bir so-ruşturması kapsamında ülke çapında gerçek-leştirdiği farklı operasyonları sonucunda, yak-laşık 540 milyon Türk Lirası değerinde 50adet lüks araç ele geçirildi. Gümrükler Muha-faza birimlerince başta Sarp, Kapıkule ve İpsa-la Gümrük Kapıları olmak üzere titizlikle yü-rütülen risk analizi çalışmaları ve yapılankontroller neticesinde, şüpheli görülen şahısve taşıtlara ilişkin Bakanlık sistemlerindensorgulamalar gerçekleştirilerek detaylı bir in-celeme başlatıldı. Sorgulamalar neticesinde,turistik kolaylıklar kapsamında, geçici olarakülkeye getirilen lüks araçların ülkede bırakıl-dığı, ilgili şahısların ise taahhütname vermek-sizin araçsız yurtdışına çıkış yaptığı saptandı.Ayrıca geçici ithalat kapsamı muafiyet dahilin-de araç getirmek için bazı şahıslarca gereklişartlar sağlanıyor gibi gösterilerek usulsüz birşekilde kolaylıktan faydalanılmaya çalışıldığıtespit edildi. Bu doğrultuda, 11 farklı ilde geçi-ci ithalat rejimini suiistimal etmek suretiyle ül-keye getirilen ve usulsüz bir şekilde kullanılanyaklaşık 540 Milyon Türk Lirası değerindetoplam 50 lüks araç ele geçirildi.Olaya ilişkin şüpheli şahıslar hakkında baş-latılan soruşturma işlemleri Hopa CumhuriyetBaşsavcılığı nezdinde devam ediyor. Gümrük-ler Muhafaza birimlerince, vergi kaçırılmaksuretiyle toplum refahını ve ülke ekonomisinitehdit ederek sahte belgelerle ülkeye giriş yap-tığı belirlenen araç ve şüpheliler başta olmaküzere her türlü yasa dışı faaliyetle mücadelehız kesmeden sürdürülüyor. (AA)

ticarEt Bakanlığı, 2024 yılının son haf-tasında gerçekleştirdiği denetimlerde toplam23,7 milyon lira tutarında idari para cezası uy-guladı. Vatandaşların, asgari ücret zammı son-rası fahiş fiyat artışları ve haksız kazanç giri-şimlerinden etkilenmemesi amacıyla denetim-ler 81 ilde yoğunlaştırıldı. 25-31 Aralık tarihle-ri arasında yapılan market denetimlerinde 5bin 846 işletme incelendi. Denetimlerde top-lam 577 bin 672 ürün kontrol edilirken, 6 bin662 üründe ihlal tespit edildi ve 13 milyon838 bin 753 lira idari para cezası kesildi. Ayrı-ca, 3 bin 479 firma hakkında haksız fiyat artışınedeniyle araştırma süreci başlatıldı.Market denetimlerinde en çok işletme, 797işletmeyle İstanbul’da denetlenirken, Ankara(436 işletme) ve Antalya (411 işletme) bu ilitakip etti. En yüksek ihlal tespiti ise 2 bin 932ürünle İstanbul’da yapıldı. Uygulanan para ce-zalarında da İstanbul ilk sırada yer alırken,Ankara ve Bursa onu izledi. 30-31 Aralık tarih-lerinde kafe ve restoranlara yönelik yapılandenetimlerde 4 bin 779 işletme incelendi ve285 bin 499 ürün denetlendi. Bu incelemeler-de 4 bin 551 ihlal tespit edildi ve toplamda 9milyon 897 bin 148 lira para cezası uygulandı.Kafe ve restoran denetimlerinde en çok iş-letme İstanbul (934 işletme), Ankara (496 iş-letme) ve Antalya’da (270 işletme) denetlendi.İhlal tespitlerinde de İstanbul başı çekerken,en yüksek para cezaları yine İstanbul, Ankarave Bursa’da uygulandı. Denetimler sonucunda,haksız fiyat artışı nedeniyle İstanbul’da 133,Kocaeli’de 69 ve İzmir’de 48 işletme hakkındaaraştırma başlatıldı. (AA)

türkiYE Ziraat Odaları Birliği (TZOB)Genel Başkanı Şemsi Bayraktar, geçen yılmarketlerdeki ve üreticideki ürünlerin fiyatdeğişimini değerlendirdi. Yaptıkları incele-menin sonuçlarını paylaşan Bayraktar,“2024 yılında markette takip edilen 41 ürü-nün 40’ında fiyat artışı, 1 üründe fiyat azalı-şı oldu." bilgisini verdi. Bayraktar'ın ifadele-rine göre 2024 yılında, fiyatı en fazla artanürün markette beyaz lahana, üreticidemandalina, fiyatı en fazla düşen ürün mar-kette ve üreticide patates oldu. Geçen yılagöre bu yıl markette en fazla fiyat artışı yüz-de 179,1 ile beyaz lahanada görüldü. Beyazlahanadaki fiyat artışını, yüzde 135 ile man-dalina, yüzde 115,2 ile patlıcan ve pırasa,yüzde 98,5 ile limon izledi. Geçen yıla görebu yıl markette fiyatı en fazla düşen ürünise yüzde 16 ile patates oldu. (AA)

iYi Parti’DE bir süredir yaşananistifalara bir yenisi daha eklendi. PartiSözcüsü ve Ankara Milletvekili Prof.Dr. Kürşad Zorlu, sosyal medya hesa-bından yaptığı açıklamayla istifa etti-ğini duyurdu. Zorlu, "Veda vakti" baş-lıklı paylaşımında, parti içinde ortakhedef doğrultusunda ilerleme imkânı-nın kalmadığını belirtti.Zorlu şu ifadeleri kullandı:Veda Vakti…Aziz Milletimin yüksek dikkatine;Kadim değerlerimize olan sadaka-

timle ve “Söz konusu vatansa, gerisiteferruattır” düsturuyla bugüne kadarsiyaseti yalnızca bir görev değil, mille-timizin aydınlık geleceği için bir so-rumluluk ve hizmet alanı olarak gör-düm. Bu hedef ve şuurla, davete ica-bet ederek, 19 Kasım 2022 tarihindeİYİ Parti ailesine katıldım. Partiminbana verdiği görevleri, zorlu bir siyasiatmosferde yüksek bir gayretle ve kı-vançla yürüttüm.
"ÜZÜLEREK GÖRMÜŞ 
BULUNMAKTAYIM"Bilindiği üzere, 27 Nisan 2024 ta-rihinde gerçekleştirdiğimiz 5. Olağan-üstü Kurultayla partimiz, rotasının ay-dınlık olmasını umduğumuz bir deği-şim yolculuğuna çıkmıştır. Aradan ge-çen 8 aydan fazla zamanda, milletiminyakama taktığı şerefli vekillik nişanı-na yakışır bir çaba ortaya koymak adı-na var gücümle çalıştım. Ancak geli-

nen noktada, bu umudu geleceğe taşı-yacak ortak bir hedef doğrultusundailerleme imkanının kaybedildiğiniüzülerek görmüş bulunmaktayım.Bu zorunlu halde vakit, bu ülkeninpusulası daima milletini gösteren birevladı olarak benim için, yeniden yolarevan olma vaktidir. Bugün itibarıylamensubu olduğum İYİ PARTİ ile olanresmi bağımı noktalıyorum.Bu çatı altında birlikte mücadeleverdiğim dava arkadaşlarıma ve des-teğini benden esirgemeyen teşkilatı-mızın emektar fertlerine yürekten te-şekkür ediyorum. Almış olduğum bukararın geçmişte ortaya koyduğumuzbirliktelik ruhuna zarar vermemesiyahut polemiklere kapı aralamasınaizin verilmemesi en büyük temennim-dir. Bugüne kadar olduğu gibi bundansonra da ülkeme hizmet için azim vekararlılıkla çalışmaya devam edece-ğim. Sevgi ve saygılarımla. (AA)

DEM Parti İmralı heyeti dün, Mec-lis'te iki görüşme gerçekleştirdi. İlk gö-rüşme TBMM Başkanı Numan Kurtul-muş'la gerçekleşti. Partiden Pervin Bul-dan, Sırrı Süreyya Önder ve Ahmet Türksaat 13.30'da Kurtulmuş ile bir arayageldi. Görüşme 45 dakika sürdü. Bu gö-rüşmenin ardından DEM Parti heyeti,saat 15.00'te Devlet Bahçeli'yi ziyaretetti. Görüşme öncesinde MHP lideriDevlet Bahçeli de Meclis'e geldi.
SÜRECİ BAHÇELİ BAŞLATTISüreç MHP Genel Başkanı DevletBahçeli'nin 22 Ekim'de yaptığı çağrı ile

başlamıştı. Bahçeli, partisinin TBMMGrup Toplantısı'nda yaptığı açıklamada"Teröristbaşının tecridi kaldırılırsa, gel-sin TBMM DEM Parti Grup Toplantı-sı'nda konuşsun, terörün tamamen bit-tiğini ve örgütün lağvedildiğini haykır-sın. Bu dirayet ve kararlılığı gösterirse,'umut hakkı'nın kullanımıyla ilgili yasaldüzenlemenin yapılması ve bundan ya-rarlanmasının önü de ardına kadar açıl-sın." ifadelerine yer vermişti. Bahçeli, buaçıklamasından kısa bir süre sonra iseDEM Parti heyetine İmralı'ya gitmesiiçin izin verilmesi çağrısı yapmıştı. 26Kasım’da DEM Parti, terör örgütü eleba-

şı Abdullah Öcalan’la İmralı’da görüşmeyapabilmek için Adalet Bakanlığı’nabaşvuruda bulunmuştu. 9 Aralık'ta Bah-çeli, TBMM'deki bütçe görüşmelerinde,DEM Parti Eş Genel Başkanı Tuncer Ba-kırhan'ın yeni bir başlangıç çağrısındabulunan konuşmasının ardından Bakır-han'ı alkışlamıştı. Bakırhan konuşma-sında, "2025 yılında, Cumhuriyetin 103.yılında yeni bir başlangıç yapabiliriz. BuMeclis, Demokratik Cumhuriyetin kuru-culuğunu üstlenme şansına sahiptir. 85milyonun kendisini ait hissedeceği birülkeyi var etme onuru bu Meclis’e ait ol-sun." dedi. 27 Aralık'ta Adalet Bakanı

Yılmaz Tunç, DEM Parti'nin talebineolumlu yanıt verildiğini açıklamıştı.
4,5 YIL SONRA GÖRÜŞMEİmralı’ya giden DEM Parti İstanbulMilletvekili Sırrı Süreyya Önder ve VanMilletvekili Pervin Buldan, terör örgütüPKK elebaşı Abdullah Öcalan ile 4,5 yılsonra bir görüşme gerçekleştirmişti.Görüşmenin ardından DEM Partisi'ndenyapılan açıklamada, sürecin başarısı içinen önemli zeminin TBMM olduğu vur-gulanmış "Türk-Kürt kardeşliğini yeni-den güçlendirmek tarihi sorumluluk.”denilmişti. n HABER MERKEZİ

DEM Parti İmralı
heyetinden 

Meclis’te temasDEM Parti İmralı heyeti, teröristbaşı Abdullah Öcalan’la yapılan görüşmenin ardından dün iki temas gerçekleştirdi. Heyet ilk olarak TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş ile bir araya geldi. 45 dakika süren görüşme sonrası heyet, MHP lideri Bahçeli ile de görüştü

540 milyon 
liralık 50 araca 

el konuldu

7 günlük 
denetimlerde 

23,7 milyon lira 
ceza kesildi

Zorlu, İYİ Parti'den istifa etti 'Geçen yıl 41 
üründen 40'ının

fiyatı arttı'

03ISTIKLAL-06.qxp_Layout 1  2.01.2025  14:51  Page 1



73 OCAK 2025 CUMADÜNYA

"inSAn kendinehakim olmanın pahabiçilemez bir değerolduğunu zamanlaöğrenecektir. Hayat-tan ne istediğimiz, neolacağımız, hayattaoynayacağımız rol kendine hakim ol-maya bağlıdır. İnsanlardan beklediği-miz ve insanlara vereceğimiz değer sa-bırdan geçiyor." Bu şekilde söylemiş Payot  -İradeTerbiyesi- kitabında.. Ve yine aynı kitaphakkında Ali Fuat bir söyleşide -ah bukitap on sekiz yirmi yaşlarımda elimegeçmeliydi diyor ve geciktiğim içinüzülüyordum- cümlesiyle ifade ediyor.Bu kitap yaklaşık üç yıldır kütüpha-nemde mevcut yani benim elime yir-mili yaşlarımda geçti Ali Fuat Başgil'inaksine.. Fakat şimdiki okuduğum ile oyıllarda okuduğumda anladığım şeylerarasında uçurumdan çok farklar var.Demem o ki yirmili yaşlarda elimize negeçerse geçsin görebilmek, duyabil-mek, anlayabilmek ve dahi hissedebil-mek meselesi ağır iş. 21. yüzyılda ve her şeyin hızlıcaakıp gittiği, ivedilikle tüketildiği çağdakaç yaşında olursak olalım anlayabil-mek zor gerçi. Zira zaman lazım, çokzaman ..Uzun uzun dinlemek lazım.Emek vermek lazım insana, konuya,hedefe, amaca ve araç dediğimiz şeyle-re bile. Düşünmeyi reddettiğimiz reels-lerle akıyor beynimiz. Zihin antremanıyapamadan günü kapatıyor, açık otu-rumları kapamadan yeni oturumlarauyanıyoruz. Konuşmalar ve dahi ilişki-ler replikler üzerine.. Önceden kurul-muş, hali hazırda mevcut, yerimize dü-şünülmüş, bizim kafa yormamıza ge-rek kalmamış kalıp replikler.. Ortak re-els izlemeyen insanlar dahi konuşma-mızı anlayamayacak kadar uzak kalı-yorlar meseleye. Sonra ortaya çok bü-yük gençleri anlayamamak çıkıyor.Gençleri anlayamazsınız çünkü gençle-rin anlatacağı hiçbir şeyi yok. Gençlerianlayamazsınız zira onlar da anlamı-yorlar hayatı ve kendilerini ve niçin ya-şadıklarını. Kuşak çatışması değil bureels yokluğu. İzleyemediğiniz reelsle-rin açıklaması anlamadığınızı sandığı-nız şeyler. Merak içinde yaşıyoruz vesselam.Yarın ne olacak? Bu sene neler yaşaya-cağız? Daha fazla para kazanmak içindaha çok ritüeller neler? Daha.. Daha..Daha.. Daha.. En sonunda hiç.. Ve kita-bın son cümleleriyle son veriyorumcümlelerime.."İnsanları birbirine bağlayan veilişkileri güçlendiren şey saygı ve sev-gidir. Aksi ise insanları birbirinden ayı-rır, uzaklaştırır. İşte bu yüzden bir ko-nuşmacının her cümlesini alkışlayankendini bilmezlerin olduğu bir toplum-da küçük dürüst bir grubun varlığı top-lumun doğruya yönelmesi için yeterliolur. Sanıldığının aksine bilimsel bü-yük edebi eserler olağanüstü beyinlersayesinde değil başarılı bir otokontrolve kendine hakim olma neticesindedoğar."  

BEDİA AKDAĞ

Kuşak Çatışması
Değil Reels Yokluğu

iSRAil’DE bir gazetenin yayımladığırapor, İsrail'deki savaş yanlılarını şaşırttı.Raporda, Batılı yetkililerin ifadelerine yerverilerek Tel Aviv’in Gazze Şeridi'ne yö-nelik savaşında en önemli hedeflerindenbiri olan Hamas’ın kapasitesini yok etmeamacını başaramadığı açıklandı. İsrail’in"Yedioth Ahronoth" gazetesinde yer alanhabere göre Hamas'ın kontrol gücünü şa-şırtıcı bir şekilde yeniden kazandığı veGazze'deki insani yardım konvoylarınıyağmalayan suç örgütlerini ortadan kal-dırmayı başardığı belirtildi. Habere dairyorum yapan siyaset ve askeri analizciler,İsrail’in belirlediği hedeflere ulaşamama-sının nedenlerini tartıştı. Uzmanlara göre

İsrail, Hamas’ın yalnızca bir direniş hare-keti olmadığını, aynı zamanda Filistintoplumunun bir parçası olduğunu anla-madı. İsrail, hâlâ Hamas’ın, diğer direnişgruplarıyla birlikte vahşi saldırılarla kar-şılaşan Filistinliler için mücadele ettiğinikavrayabilmiş değil. Gazze halkının Ha-mas ve direnişe olan bağlılığına dikkatçeken el-Hile, İsrail’in savaşında yalnızcaHamas'ı değil, kadınları, çocukları ve yaş-lıları hedef alarak Filistin halkını ortadankaldırmayı amaçladığını ifade etti.
STRATEJİK HATALARUzmanlar ayrıca İsrail’in Hamas'ınkapasitesini yok etmek için her yolu de-

nediğini ancak başarısız olduğunu, Ha-mas’ın İsrail ordusunun çekildiği bölge-lerde kapasitesini yeniden inşa etme ye-teneğinin İsrail’i yıpratan bir etken ol-duğunu söyledi. "Generaller Planı" adıy-la bilinen stratejinin de bu hedefte başa-rısız olduğunu belirten uzmanlar, İsra-il’in Gazze halkını Hamas’tan koparmave Gazze’yi yönetmek için alternatif biryapı oluşturma çabasının da sonuçsuzkaldığını kaydetti. Gazze halkı ne Ha-mas’a karşı ayaklandı ne de İsrail’inönerilerini kabul etti. Uzmanlar ayrıca,İsrail’in Mısır himayesindeki "Toplum-sal Destek Komitesi" ile Gazze’yi yönet-me fikrine karşı olduğunu ve Filistin yö-

netiminin Gazze’ye dönüşünü istemedi-ğini, bu yönetimin İsrail’le koordinasyoniçinde hareket etmesine rağmen bu du-rumun değişmediğini ifade etti. Askerive stratejik uzman Albay Hatim el-Fela-hi ise İsrail’in başarısızlığını Hamas’ındireniş yöntemlerine bağladı. Felahi,Hamas’ın coğrafya, tüneller ve gerillasavaşı gibi unsurları etkili şekilde kulla-narak uzun süreli bir direniş planı uygu-ladığını söyledi. İsrail’in Gazze Şeridi’neyönelik savaşı sürdürme kararının or-duyu yıprattığını ve kapasitesini azalttı-ğını belirten el-Felahi, İsrailli eski askerîyetkililerin bu konuda daha önce uyarı-larda bulunduğunu ekledi. (AA)

SuRiyE İnsan Hakları Ağı (SNHR), Suri-ye'de mayınların yayılmasını önlemek içinalınması gereken tedbirleri içeren bir bildiriyayımladı. Bildiride, kara mayınlarının Suri-ye'nin geniş bölgelerine yayılmış olması nede-niyle, topraklarına ve evlerine geri dönen ye-rinden edilmiş sivillerin yaşamlarının ciddi birtehdit altında olduğu vurgulandı. 27 Ka-sım’dan bu yana 6’sı çocuk, 4’ü kadın olmaküzere toplam 45 sivilin mayın patlamaları so-nucu hayatını kaybettiği ifade edildi.
10 BİN 400 KİŞİ YARALANDISNHR, Mart 2011’den bu yana en az 3 bin521 sivilin, bunlardan 931’inin çocuk ve362’sinin kadın olduğunu, kara mayınları ne-deniyle yaşamını yitirdiğini belgelediğini be-lirtti. Ayrıca en az 10 bin 400 kişinin bu patla-malar sonucu yaralandığı tahmin ediliyor. Bil-diride, sadece kara mayınlarının değil, misketbombası kalıntılarının da Suriye’nin birçokbölgesinde yaygın olduğu ve siviller için büyükbir tehdit oluşturduğu aktarıldı. Esed rejimi-nin 2011’den bu yana, Lübnan ve Türkiye sını-rına herhangi bir uyarı ya da işaret olmaksızınmayın döşediği bilgisi yer aldı. Mayınların, ye-rinden edilmiş insanların evlerine dönmeleri-nin önünde büyük bir engel teşkil ettiği, aynızamanda yardım ve sivil savunma ekiplerininhareketlerini kısıtladığı ifade edildi. (AA)

BAşıBoş sokak köpekleri sorunu-nun çözülme vakti geldi de geçiyor.Milletimizin bu konudaki taleplerinidaha fazla ertelemenin kimseye fayda-sı yok diye düşünüyorum. Her günfarklı bir şehrimizde çocuklarımızınsokak köpekleri tarafından parçalan-dığını gösteren haberleri okumak biz-leri çok üzüyor. En son beş gün önceAdıyaman’ın Besni ilçesinde kuduz birköpek tarafından ısırılan Ahmet UÇARisimli çocuğumuzun haberi içimizi çokyaktı. Allah’tan acil şifalar diliyoruz ev-ladımıza.Hükümetimiz birçok konuda başa-rılı icraatlar yapıyor ve bu sebepledirki kesintisiz 23 yıldır iktidarda. Elbet-te bu başarının sırrı halkın taleplerinidinlemek ve gereğini yapmakta yatı-yor. Ancak köpek terörü hususundahükümetimizin şu ana kadar geçernot alamadığı da acı bir gerçektir. Bueksikliğin derhal telafi edilmesi Mille-

timizi ziyadesiyle memnunedecektir. Başıboş köpek terörününçözümü için geçtiğimiz aylar-da yasal bir düzenleme yapıl-dı. Bu sorunun çözümü içinbelediyelere önemli sorumlu-luklar verildi. Söz konusu Ka-nunun bazı hükümleri özetleşu şekildedir: • Bakımevlerindeki hay-vanlar Bakanlık veri sistemine kayıtedilir, sokaktaki hayvanlar ise rehabi-lite edilerek sahiplendirilene kadarbakımevinde barınır. (4. Madde) • Yasaya göre sahipsiz hayvanlarınbakımevi dışındaki yerlere terk edil-mesi ve bırakılması yasaklanmıştır. (6.Madde)• Yasaya göre bakımevlerinin ku-rulması, buralarda ekipman tedarikedilmesi, rehabilite ve sahiplendirmehususlarında diğer kuruluşlarla birlik-te özellikle yerel yönetimlere malidestek sağlanacağı hüküm altına alın-mıştır. (8. Madde)• Yasaya göre sahiplendirilme nite-liği olan hayvanların, sahiplendirilin-ceye kadar bakımevinde kalacağı dü-zenlenmiştir. (9. Madde)• Yasaya göre sahipsiz sokak hay-vanlarının sorumluluğunun büyükşe-hir belediyeler, il belediyelerinde oldu-

ğu, sahiplendirme hizmetleri ile ilgi-lenmeyen belediye başkan ve belediyeyetkililerine 6 aydan 2 yıla kadar ha-pis cezası verileceği düzenlenmiştir.(13. Madde)Kanunda belediye başkanlarınaönemli sorumluluklar verildiği görül-mektedir. Ayrıca görevini yapmayanbelediye başkan ve yetkililerine 6 ay-dan 2 yıla kadar hapis cezası verilece-ği düzenlenmiştir. Ancak belediye baş-kanlarından şu ana kadar etkili bir ic-raat henüz göremedik.  Sorumluluğuolan herkese, hiçbir ayrım yapmadan,cezai ve idari yaptırımların aciliyetleuygulanmasını talep ediyoruz. Dahaetkili tedbirler alınması için daha kaççocuğumuzun yaralanmasını bekle-memiz gerekiyor acaba? Basında son aylarda çıkan köpekterörü haberlerinden bazı başlıklar vebir şiirimizle yazımı bitirmek istiyo-rum. 
Adıyaman Besni'de sahipsiz kuduz

bir köpeğin saldırısına uğrayan 7 ya-
şındaki Ahmet Uçar yaralandı.
27/12/2024

Ankara'nın Keçiören ilçesinde boş
arazide sahipsiz köpeklerin saldırısına
uğrayan ve 3 aydır hastanede tedavi
gören Tunahan Yılmaz taburcu edildi.
20/03/2024

Ankara’da yürüyüşten evine dönen

bir akademisyene başıboş sokak köpek-
leri saldırdı. Saldırıda bacakları ve
yüzü parçalanan kadın, komşuları ta-
rafından kurtarılarak hastaneye kaldı-
rıldı. 13/11/2024

Ankara Çubuk’ta başıboş sokak kö-
peklerinin saldırısına uğrayan çocuk
ciddi şekilde yaralandı. 18/11/2024

Ankara'nın Gölbaşı ilçesinde sahip-
siz köpeklerin saldırısına uğrayan 5 ya-
şındaki Elif Ada Yıldırım yaralandı.
24/08/2024

Manisa Akhisar TOKİ Konutlarında
yaşanan üzücü olayda, 10 yaşındaki bir
çocuk başıboş  köpeklerin saldırısına
uğrayarak yaralandı. 06/12/2024KÖPEK TERÖRÜKöpek, Köpek, Köpek! Yeter!Köşe bucak her yerdelerÇarşı pazar işgaldelerBitsin artık bu ızdırapHasta kuduz pirelilerMahallede yerleşiklerÇete gibi birleşiklerDinsin artık bu ızdırapÇocuklara saldırırlarEtlerini koparırlarAnaları ağlatırlarYetsin artık bu ızdırapNerede bu yetkililerŞov yapmakta etkililerKafalarda kırk tilkilerDursun artık bu ızdırap

ESMA SARMIŞ

Köpek
Terörü

Terörist, Hamas'ın 
direnişini kıramıyorBatılı yetkililerin ifadeleri ve İsrail basınında yer alan analizler, Tel Aviv’in Gazze’yeyönelik savaşında en önemli hedeflerinden biri olan Hamas’ın kapasitesini yok etmeçabalarının başarısız olduğunu ortaya koydu. Uzmanlar, Hamas’ın direniş stratejilerive Gazze halkının desteğiyle İsrail’e karşı nasıl üstünlük sağladığını değerlendirdi

TERÖR devleti İsrail’in 7 Ekim2023’ten bu yana 45 binden masumsivili katlettiği soykırımı sürerken,2024 yılında 82 bin 700 kişinin ülke-den ayrıldığı kaydedildi. İsrail Merkezİstatistik Bürosu, yalnızca 23 bin 800kişinin geri döndüğünü bildirdi.
YÜZDE 59’LUK BÜYÜK ARTIŞBüro göçün nedenlerini belirtme-se de, önceki raporlar göçleri İsrail'inGazze, Lübnan, Suriye ve şimdi de Ye-men'deki devam eden savaşlarınaişaret etmişti. Ayrıca, 2023'teki aynıdöneme kıyasla yüzde 59'luk şaşırtıcıbir artışla, eylül ayında büro, 40 bin600 İsraillinin sadece yedi ayda uzunvadeli olarak ayrıldığına dair verileriaçıklamıştı. Göçlerin büyük çoğunlu-ğunun kalifiye kişilerden olduğu ifa-de edilirken, ülkede gelecekleri olma-dığına giderek daha fazla inanan İs-rail elitleri arasında bir eğilimi ortayakoyuyor. Geçtiğimiz ay, İsrail doğum-lu yazar Avi Steinberg, İsrail vatan-daşlığından resmen vazgeçtiğini söy-lemişti. Middle East Eye’da yayınla-nan habere göre, kararını savunanSteinberg, İsrail vatandaşlığının "herzaman yerleşimci sömürgeciliğini

meşrulaştıran bir soykırım aracı" ol-duğunu belirterek "İsrail vatandaşlı-ğı, bildiğimiz en kötü şiddet suçlarıve bu suçları aklamayı amaçlayan gi-derek derinleşen yalanlar dizisinedayanmaktadır" diye kaydetmişti.
TERSİNE GÖÇ PANİĞİ Öte yandan, İsrail Dışişleri BakanıGideon Saar, Başbakan Binyamin Ne-tanyahu'ya gönderdiği mektupta,dünyanın dört bir yanından Yahudigöçmenleri çekmeyi amaçlayan bir

“ulusal planın” başlatılması için “acilbir toplantı” yapılması çağrısında bu-lundu. Saar, çağrısını desteklemekamacıyla, dünyada artan “antisemitiz-min” ve bunun “denizaşırı ülkelerdekiYahudilerin güvenlik duygusu üzerin-deki olumsuz etkisinin”, onları toprak-lara göç etmek için başvuruda bulun-maya sevk ettiğini kaydetti. Saar,“Şimdi, potansiyel göçmenleri dahafazla ve daha gelişmiş bir şekilde çek-mek için kapsamlı bir 'ulusal plana'ihtiyacımız var” dedi. (AA)

Soykırımla geçen 1 yılda
82 bin kişi İsrail'i terk ettiİsrail’in Filistin’deki soykırımı devam ederken, ülke yetkililerinin yayınladığı bir rapo-ra göre, 82 binden fazla kişi İsrail’i terk etti. Göçler, Gazze’deki saldırılarla beraber İs-rail'in Lübnan, Suriye ve Yemen'deki operasyonlarıyla gerilimi Ortadoğu’nun genelineyaymasına bağlanırken, yetkililer, göçe karşı “ulusal plan” yapmak için harekete geçti

Suriye'ye yayılmış 
mayınlar sivilleri 

öldürüyor

ABD'nin New Orleans kentinde yaşa-nan korkunç saldırının üzerinden saatlergeçmesine rağmen, saldırıyı gerçekleştirenve olay sonrası öldürülen Şemseddin Ceb-bar'ın ortakları olup olmadığı belirsizliğinikoruyor. Soruşturma makamları, saldırga-nın Teksas'tan Louisiana'ya gece boyuncaaraba sürerken kaydettiği birkaç video bul-du. Hukuk yetkililerinin tahminine göre buvideolarda, Cebbar boşanmasından, yaşadı-ğı zorluklardan ve ilk olarak ailesini bir ara-ya toplama planlarından bahsediyor. İkiyetkiliye göre, saldırgan daha sonra aileüyelerini öldürme planını nasıl değiştirdiği-ni açıklıyor. Terörle mücadele madalyasınasahip eski bir Amerikan askeri olan Şem-seddin Cebbar, planlarını nasıl değiştirdiği-ni anlattığı bir videoda IŞİD’a katıldığınıilan etti. CNN'in aktardığına göre, örgütekatılma sebeplerinden de bahsetti.ABD Başkanı Joe Biden, düzenlediği ba-sın toplantısında, 42 yaşındaki ABD vatan-daşı saldırganın sosyal medya üzerindensaldırıdan birkaç saat önce IŞİD’tan ilhamaldığını açıkladığını belirtti. Bu olaydan saatler sonra ise Las Vegaskentindeki Trump otelin önünde ElonMusk'ın sahibi olduğu Tesla marka bir araçpatlayarak alev aldı. Olayda bir kişi öldü, 7kişi yaralandı. Art arda gerçekleşen iki olay,bazı soru işaretlerini akıllara getirdi. ElonMusk, saldırıda kullanılan araç ile otelinönünde patlayan Tesla'nın aynı yerden kira-landığını belirterek, olaylar arasında bağ-lantı olabileceğini iddia etti. Yerel medya, ikisaldırganın aynı askeri üste görev yaptığınıyazdı. nHABER MERKEZİ

IŞİD'li saldırgan 
aile üyelerini 
hedef almış
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GİRESUN'DA küçük yaşlarda 
öğrendiği kilim dokumacılığını 
sürdüren 47 yaşındaki İhsan Ay-
dın, mesleğine asırlık tezgahta de-
vam ediyor. 

Bulancak ilçesindeki atölyele-
rinde babası Muhterem Aydın'dan 
çocukluğunda kilim dokumacılığı-
nın inceliklerini öğrenen Aydın, 
ortaokulu bitirmesinin ardından 
aynı yerde çalışmaya başladı. 

Aydın, baba oğul ürettikleri 
rengarenk kilimlere ilginin azal-
ması nedeniyle yeni bir iş bulabil-
mek için 2000 yılında İstanbul'a 
gitti. 

Bir süre tekstil sektöründe çalı-
şan Aydın, babasının 2009 yılında 
"dön tezgahın başına geç" çağrısı-
na kayıtsız kalamayıp memleke-
tinde kilim üretmeye yeniden baş-
ladı. 

Aydın, AA muhabirine, kilimleri 
Alman yapımı yaklaşık 100 yıllık 
tezgahta ürettiğini söyledi. 

Genellikle sipariş üzerine çalış-
tığını dile getiren Aydın, geçmişte 
çok fazla kilim üreten olmasına 
rağmen mesleğin bugünlerde bit-
me noktasına geldiğini belirtti. 

Aydın, dokuma sanatını öğren-
mesinde babasının büyük katkısı 
olduğunu kaydederek "Ben bir 
süre İstanbul'da kaldım. Babam işi 
bırakınca ve beni çağırınca tekrar 
Giresun'a döndüm. Babam 'oğlum 
bu işi biliyorsun, aklını da çelmi-
yorum, gelmek istiyorsan gel, işin 
başında dur, tezgahın başına geç' 
dedi. Ben de geldim işi devam etti-
riyorum. Memnunum, severek de 
yapıyorum." dedi. 

Kilim dokumacılığında çok faz-
la detay ve incelik bulunduğuna 
değinen Aydın, "İpin hazırlanması 
var. Tezgaha yerleştirilen ipler var, 
buna çözgü diyoruz. Tezgahın bir 
kurulum yöntemi var. İp koptu-
ğunda bunu taraktan alma var. 
Makine arıza yaptığında tamir et-
mek lazım. Bu gibi bilgi isteyen 
pek çok şey var." diye konuştu. 

"Halının tozlu olmasından 
dolayı kilimi tercih edenler var" 

Aydın, çalıştığı tezgahta daha 
önce askeriye için havlu ve çarşaf 
üretildiğini belirterek, şöyle de-
vam etti: 

"Babam da bu makineyi satın 
alıp kilim işinde çalıştırmış. Daha 
öncesinde el tezgahları vardı ama 
biz makineye geçtik. Şu anda el 
tezgahları kullanan ustalar da var-
dır diye düşünüyorum. Giresun ve 
Ordu'nun köylerinden, İstanbul ile 
İzmir'den sipariş verenler var. Biz 
dokuyup gönderiyoruz. Bu kilim-
lere talep neden var? Halının tozlu 
olmasından dolayı kilimi tercih 
edenler var. Mutfaklarda, balkon-
da seriliyor ve kullanılıyor. Yıkan-
ması ve temizlenmesi daha kolay. 
Fazla toz tutmaması en büyük 
avantajı." 

Üretimde geri dönüşüm saye-
sinde ekonomiye de katkı sağla-
dıklarını anlatan Aydın, "Eski kul-
lanılmayan hırkalar, kazaklar sö-
külüp ipleri yumak haline getirili-
yor. Biz de bunlardan kilimi doku-
yup müşterilere teslim ediyoruz. 
Yani kumaşlar çöpe gitmiyor." ifa-
desini kullandı. 

İlçede başka kilim ustası olma-
dığına işaret eden Aydın, gençlerin 
mesleği öğrenmesi temennisinde 
bulundu.        AA

Babasından öğrendiği 
kilim dokuma  

sanatını asırlık  
tezgahta sürdürüyor 

Sarıkamış Kayak Merkezi'nde  
meşaleler geceyi aydınlattı 

SARIÇAM ormanları, kristal karı 
ve uzun kayak pistleriyle her yıl 
çok sayıda yerli ve yabancı turisti 
ağırlayan merkezde, kar kalınlığı 
bazı noktalarda 40 santimetreye 
ulaştı. Gündüz pistlerin hazırlan-
masıyla sezona başlayan merkeze 
gelen turistler, kayak, snowboard 
yaptı, kızak kaydı. Gece ise Sarıka-
mış Kayak Merkezinde hizmet ve-
ren kayak eğitmenleri ve Jandarma 
Arama Kurtarma timleri (JAK), 
Türk Bayrağı açarak meşaleli göste-
ri yaptı. 

Etkinlikler kapsamında Bur-
sa'da hayatını kaybeden Sarıkamışlı 
eski milli sporcu, kayak eğitmeni 
Zeki Kürşad Yıldız da fotoğraflarıy-
la anıldı. 

Kars Valisi Ziya Polat, gazeteci-
lere sezonun hayırlı olmasını dile-
ğinde bulundu. 

Bugün itibarıyla kayakseverleri 
sarıçam ormanları ve kristal karla 
buluşturduklarını belirten Polat, 
"Bugün de meşaleli kayakla sezonu 
taçlandırdık. Sarıkamış'ı turizmin 
en önemli merkezlerinden biri yap-

ma yolunda hep beraber kol kola 
girip çalışmak zorundayız. Sezon 
otelcilerimiz, turizm çalışanlarımı-
za tüm Gazi Karsımıza hayırlı ol-
sun." dedi. 

AK Parti Kars Milletvekili Adem 
Çalkın da karlama sistemi konusun-
da kamuoyunun yanlış bilgilendiril-
diğini ifade ederek, şunları kaydet-
ti: 

"Kayak merkezi bölgesinde DSİ 
24. Bölge Müdürlüğü ekipleri çalış-
ma yaptı ancak su bulunamadı. Su 
olmadan karlama sistemi yapılmaz, 

önce suyu temin edeceğiz, havuzu 
yapacağız, daha sonra karlama sis-
temi için Gençlik ve Spor Bakanlığı 
ile Kültür ve Turizm Bakanlığımızla 
görüşmüşüz, onlar bittikten sonra 
nasip olursa karlama sistemimizi 
Sarıkamış’ımıza kazandıracağız." 

Gösteriye, Sarıkamış Kaymaka-
mı Enis Aslantatar, Sarıkamış Bele-
diye Başkanı Serdar Kılıç, Kars İl 
Jandarma Komutanı Kıdemli Albay 
Yusuf Mutlu Genç, turizmciler, siya-
si parti temsilcileri ve kayaksever-
ler katıldı. AA

Bursalı "üreten kadınlar" BEBKA  
desteğiyle kafe açtı 

"Sarayburnu Fatihleri"  
deniz tutkusundan yılın son 

günü de vazgeçmedi 
YAKLAŞIK 20 yıldır yaz-kış deme-

den denize giren "Sarayburnu Fatihle-
ri", senenin son gününde de İstanbul 
Boğazı'nda kulaç attı. Sabah namazını 
Ayasofya-i Kebir Camii Şerifi'nde kıl-
dıktan sonra sahile gelen grup üyeleri, 
kayalıklarda soyunduktan sonra bir 
süre koşup ısındı. Daha sonra Gülhane 
Parkı'nın önündeki sahilden Boğaz'ın 
soğuk sularına atlayan grupta yer alan 
Hüseyin Kahraman, AA muhabirine, 
her gün denize girdiklerini söyledi. 
Bunu kimseye tavsiye etmediklerini 
dile getiren Kahraman, "Çünkü burada 
her gün yüzmeyen adamın vücudu alış-
kın olmaz. Vücudu alışkın olmadığı için 
de su çarpar. O yüzden her gün yüzme-
yen arkadaşlar, buraya gelip yüzmek is-
temesin. Her sabah namazını Ayasof-
ya'da kılıyoruz, oradan sonra buraya 
gelip denize giriyoruz." dedi. 

Kahraman, Sarayburnu sahilinde 
her gün denize girmenin kendilerine 
enerji ve güç verdiğini anlattı. 

Soğuk havaya alışkın olmayanların 
denize atlamamaları gerektiğine dikka-
ti çeken Kahraman, "Suya atlasanız bu 
sizi ısırır. Etlerinizi paramparça ediyor-
muş gibi o hissi verir. Şoka girersiniz, o 
da sizi suda boğar." diye konuştu. Kah-
raman, sabahları gelip yüzdükten sonra 
işlerine gittiklerini belirterek, şöyle de-
vam etti: "Bizim için en büyük zorluk, 
İstanbul Büyükşehir Belediyesinin 
(İBB) gelip burayı (soyunmak için yap-
tıkları yeri) yıkması. Biz burada emek 
sarf ederek yapıyoruz. Hiç kimseye bir 
zarar vermiyoruz ama gelip burayı yıkı-
yorlar. Soyunmamız ve giyinmemiz 
problem oluyor. İBB'den buraya otobüs 
durağı gibi bizi rüzgardan koruyacak 
bir şey istiyoruz." AA

BURSA'NIN İznik ilçesinde yaptık-
ları el emeği ürünleri kazanca dönüş-
türmek için kooperatifleşen kadınlar, 
Bursa Eskişehir Bilecik Kalkınma Ajan-
sı (BEBKA) desteğiyle açtıkları kafede 
aile bütçelerine katkı sağlıyor. 

İznik'te geçmişte belediyede kent 
konseyi başkanlığı, genel sekreterlik 
gibi görevlerde bulunan Havva Çandar, 
2014'te ev kadınlarını iş hayatıyla ta-
nıştırmak için yaptıkları el emeği ürün-
leri değerlendirebilecekleri bir dernek 
kurdu. 

Daha sonra 2018'de kooperatifleşe-
rek İznik Üreten Kadın Girişimci İşlet-
me Kooperatifi adıyla yola devam eden 
kadınlar, BEBKA desteğiyle Bursa Hü-
davendigar Kent Parkı içinde açtıkları 
işletmelerinde de hem el emeği ürünle-
rini satıyor hem de kafe hizmeti veriyor. 

Coğrafi işaretli Bursa şeftalisinin 
kurabiyesi, tarhana, salça, erişte, reçel, 
marmelat gibi gıda ürünlerinin yanı 
sıra pek çok el işi hediyelik eşya, mum-
luk, süs malzemesi gibi kadınların elin-
den çıkan 46 farklı ürün tüketiciyle bu-

rada buluşuyor. 
İznik Üreten Kadın Girişimci İşlet-

me Kooperatifi'nin kurucusu ve başka-
nı Havva Çandar, AA muhabirine, Bursa 
ve İznik'te şimdiye kadar yaklaşık 2 bin 
500 kadının hayatına dokunduklarını 
söyledi. 

Çandar,       derneği ilk kurdukları za-
man 150 kişi olduklarını, kooperatifleş-
menin ardından sayısı da artan kadın-
ların artık birer iş insanına dönüştüğü-
nü ifade etti. 

Kadınların iş yaşamında olması 
amacıyla yola çıktıklarının altını çizen 
Çandar, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"İş hayatında zaten kadınlarımız 
var ama iş dünyasında olmayan dışarda 
olan binlerce eli maharetli kadın var. 
Maddi olarak 2024'te BEBKA ile bir 
proje yaptık. Biz onların desteğiyle ve 
tabii ki ortağım ve eşimin desteğiyle bu 
gördüğünüz koskoca kafeyi kadınları-
mızla kurduk, yürütmeye de gayret edi-
yoruz. Şu anda en büyük desteği bize 
veren İl Ticaret Müdürümüz İsmail As-
lanlar'dır." AA

Türkiye'nin önemli kayak merkezleri arasında yer alan ve sezonu açan Sarı-
kamış Kayak Merkezi'nde meşaleli kayak gösterisi sunuldu. 
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ANADOLU'NUN kültürel ve sos-
yal değerlerini barındıran Kırşehir 
Ahilik Müzesi'nde, Ahi Evran-ı Veli 
ve Ahilik teşkilatından kesitlerle es-
naflık üzerine günümüze kadar ula-
şan farklı obje, eşya, kıyafet ve el 
yazmasından oluşan 562'si bağış 
612 eser sergileniyor. 

Esnaflık, Ahilik teşkilatının geç-
mişi ve ritüellerinin aktarıldığı mü-
zede, bazı mesleklerin bal mumu 
heykellerle canlandırılması, pirler 
ve Ahi Evran-ı Veli'nin odası da me-
kana renk katıyor. 

Türkiye'de müzecilik anlamında 
kullanılan en büyük dijital ekranın 
yer aldığı belirtilen Ahilik Müze-
si'nde ziyaretçiler bu ekranda şed 
kuşatılmasını izleyebiliyor. 

Kırşehir Valisi Murat Sefa De-
miryürek, AA muhabirine, Ahiliğin 
Türk-İslam kültüründe çok önemli 
bir yere sahip olduğunu söyledi. 

Teşkilata ev sahipliği yapan Kır-

şehir'de, Ahilik Külliyesi içerisinde 
oluşturulan müzenin 23 Eylül 
2023'te hizmete girdiğini anımsa-
tan Demiryürek, özel canlandırma-
ların yapıldığı müzenin 3 kısımdan 
oluştuğunu dile getirdi. 

Ziyaretçilerin karşılandığı birinci 
bölümünde Ahilik felsefesi, Ahi Ev-

ran'ın hayatı, belgeleri, fütüvvetna-
meleri ile şecerenamelerinin anla-
tıldığını vurgulayan Demiryürek, 
şöyle konuştu: "İkinci kısımda Ahi-
likte önemli bir yere sahip şed ku-
şanma töreni, matbah (mutfak), Ahi 
helvasının yapımının canlandırıldığı 
bölüm bulunmaktadır. Müzenin son 

bölümünde ise Selçuklu'dan günü-
müze Anadolu'da esnaflığın gelişi-
mini sembolize etmek maksadıyla 
seçilen örneklerden dericilik, ayak-
kabıcılık ve marangoz gibi esnaf 
kollarına ait canlandırmalar bulun-
maktadır. Müzemizde 562'si bağış 
olmak üzere 612 eser yer almakta-
dır. Sivil bağışçılarımızın yanı sıra 
Kırşehir'deki meslek kuruluşları ile 
Kırşehir Ahi Evran Üniversitesinin 
eserlerin toplanmasında çaba ve 
gayretleri olmuştur." 

"Ziyaretçi sayısının artarak 
devam edeceği inancındayız" 

Müzenin Anadolu'nun kadim de-
ğerlerinin gelecek nesillere aktarıl-
ması ve Kırşehir'in tanıtımı içinde 
önemli olduğunu belirten Demiryü-
rek, yerli ve yabancı turistlerin uğrak 
yeri haline gelmeye devam ettiğini 
ifade etti. Demiryürek, "Müzemiz açıl-
dığı günden bu yana yaklaşık 120 bin 
ziyaretçiye ev sahipliği yapmıştır. Kır-
şehir'e gelen gezginler, turistler ve öğ-
renci grupları müzemize ilgi göster-
mektedir. Bundan sonra da ziyaretçi 
sayısının artarak devam edeceği 
inancındayız. Kırşehir'e yolu düşen 
herkesi Ahilik Müzesi'ne bekliyoruz." 
diye konuştu. AA
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RUS uyruklu 39 yaşındaki sanatçı 
Ekaterina Aleksandrovna Dunaeva, 
komşu çocuklarıyla evinde başlayan 
renkli sanat yolculuğunu, kurduğu sanat 
eviyle yaşam biçimine dönüştürerek on-
lara hayal güçlerini özgür bırakacak 
profesyonel eğitimler sunuyor. 

Rusya'nın Yekaterinburg şehrinde 
doğan Dunaeva, sanata olan ilgisini kü-
çük yaşlardan itibaren geliştirdi. 6 ya-
şında aldığı sanat eğitimiyle yetenekle-
rini pekiştiren Dunaeva, 1988'de Yeka-
terinburg N5 Sanat Okulu'ndan mezun 
oldu. Lise eğitimini Yekaterinburg 
Gymnasium N9 Lisesi'nin Mimarlık bö-
lümünde tamamlayan Dunaeva, aynı 
dönemde Rusya Sanat Birliği'nde de 
eğitim aldı. 

Sanatın yanı sıra spor alanında da 
başarılar elde eden Dunaeva, 2002'de 
Rusya Dağcılık Tırmanış Genç Milli Takı-
mı'nda derece kazanmasının ardından 
profesyonel spor hayatını sonlandırdı. 

2008 yılında Ural Devlet Mimarlık 
ve Sanat Akademisi (USUAA) İç Mimar-
lık Bölümü'nden mezun olan sanatçı, bu 
süreçte birçok sergi ve yarışmada ödül-
ler kazandı. Dunaeva, 2012'de Ural Fe-
deral Üniversitesi Grafik Tasarım Bölü-
mü'nden mezun olduktan sonra uzun 
yıllar grafiker ve kitap illüstratörü ola-
rak çalıştı. 2014'te otizmli oğluna daha 
iyi eğitim olanakları sunabilmek için Es-
kişehir'e yerleşen Dunaeva, burada 
otizm farkındalığına yönelik önemli 
projeler gerçekleştirdi. 

Dunaeva, 2017'de yazıp resimlediği 
"Uzay ve Arkadaşı" adlı çocuk kitabını 
yayımladı ve 2018'de "Oğlum" adlı kısa 
filmiyle Aile ve Sosyal Hizmetler Bakan-
lığınca düzenlenen kısa film yarışmasın-
da birincilik ödülüne layık görüldü. Du-
naeva'nın sözlerini yazdığı "Altmış Se-
kiz" adlı şarkı, Serenad Bayraktar tara-
fından bestelendi ve her yıl 2 Nisan 
Dünya Otizm Farkındalık Günü'nde 
Anadolu Üniversitesi Çocuk Korosu ta-
rafından seslendirilmeye başlandı. 

2021 yılında özel bireylere eğitim 
veren Dr. Safa Halaç İlköğretim Oku-
lu'nda "Kalpten Okuyan Kütüphane" 
adlı projeyi hayata geçiren Dunaeva, bu-
rada kütüphane tasarlayıp inşa etti. 
2022'den itibaren her yıl Eskişehir Bü-
yükşehir Belediyesinin 2 Nisan Dünya 
Otizm Günü reklam panosu tasarımları-
nı gönüllü olarak hazırlayan sanatçı, 
2023'te Eskişehir'de "Kirli Önlük Sanat 
Evi"ni kurdu ve burasının bu yıl dernek-
leşmesine öncülük etti. 

Anadolu Üniversitesi Lisansüstü Eği-
tim Enstitüsü Grafik Anasanat Dalı'nda 
yüksek lisans eğitimini sürdüren Du-
naeva, aynı zamanda ressamlık, resim 
öğretmenliği ve sanat danışmanlığı ya-
pıyor. 

Dunaeva'nın Kovid-19 salgını süre-
cinde ev ortamında etrafındaki ilgili ço-
cukların resim yeteneklerinin gelişimi-
ne yardımcı olmak için başlattığı eğitim-
ler, "Kirli Önlük Sanat Evi"nde devam 
ediyor. 

"Sanatı çocuklara sevdiriyoruz" 
Ekaterina Aleksandrovna Dunaeva, 

AA muhabirine, Kovid-19 salgını döne-
minde evinde komşularının çocuklarıy-
la resim çizmeye başlamasının, sanat 
evi kurma fikrini ortaya çıkardığını an-
lattı. 

O dönem yaptıkları çalışmaların ev 
ortamında sınırlı kaldığını belirten Du-
naeva, "Evin içinde olmak artık bize yet-
miyordu. Bu nedenle çok güzel ortam 
kurduk ve evden çıkma zamanının gel-
diğini anladık. Böylece bir sanat evi kur-
maya karar verdik." dedi. 

Dunaeva, çocukluktan itibaren aldığı 
yoğun sanat eğitimini çocuklarla paylaş-
mayı çok önemsediğini dile getirerek, 
kurduğu sanat evinde akademik sanat 
eğitiminin verildiğini söyledi. 

Çocukların 5 yaşından itibaren sanat 
evindeki tüm eğitimlere katılabileceğini 
aktaran Dunaeva, "Burada sanatı çocuk-
lara sevdiriyoruz. Bu yaşta en önemlisi 
çocuklara fazla baskı yapmamak, çok 
dikkatli yaklaşmak lazım. Biraz baskı 
yapılınca çocuklar sanattan soğuyabili-
yor. Aldığım eğitimin hepsini onlarla 
paylaşıyorum çünkü çok yoğun eğitim 
aldım ve hepsi içimde kaldı. Bu, bir sa-
natçı için büyük problem. Bu bilgileri 
özellikle küçük yaştaki çocuklarla pay-
laşmak lazım." diye konuştu. AA

Rus ressam,  
Eskişehir'de açtığı 

atölyelerle  
çocuklara sanatı 

sevdirmeye  
çalışıyor Kırşehir'de 800 yıllık 

Ahilik teşkilatı ve 
Anadolu'nun geçmi-
şine ışık tutan Ahilik 
Müzesi, açıldığı gün-
den bu yana yaklaşık 
120 bin kişiye ev sa-

hipliği yaptı. 

Ahilik kültürünün anlatıldığı müze 
yaklaşık 120 bin kişiyi ağırladı 

"Rafadan Tayfa:  
Kapadokya" ilk  
haftasında gişe  

lideri oldu 
TRT Çocuk'un çizgi filmlerinden 

Rafadan Tayfa'nın beşinci filmi "Ra-
fadan Tayfa: Kapadokya" yılın en iyi 
animasyon film açılışını yaptı. 

TRT'den yapılan açıklamaya 
göre, 27 Aralık'ta vizyona giren 8. 
TRT ortak yapımı film, ilk haftasın-
da 375 bin kişi tarafından izlenerek 
gişe lideri oldu. 

Rafadan Tayfa'nın son macerası-
nı aktaran filmin yönetmenliğini ve 
yapımcılığını serinin diğer dört fil-
mini de yöneten İsmail Fidan üstle-
nirken senaryosunu ise Ozan Çivit 
kaleme aldı. 

Çok yakında tüm dünyada sine-
maseverlerin beğenisine sunulacak 
filmin konusu şöyle: 

"Rafadan Tayfa, bağ bozumu fes-
tivalinde gerçekleşecek 'Kapadokya 
Bilmece Avı' etkinliği için Nevşe-
hir'e gitmiştir. Bilmece Avı macerası 
başladığında Hayri'nin yolu gizemli 
çömleği arayan ajanlarla kesişir. 
Ajanlardan önce Hayri'nin eline ge-
çen çömlek, onu ajanların hedefi 
haline getirir. Tayfa, ajanların Kapa-
dokya'da olduğuna ve bu çömleği 
aradığına pek inanmaz. Bilmece Avı 
devam ederken keşfedilen yerler ile 
çömlek arasında bir bağlantı oldu-
ğu ortaya çıkar. Sıradan görünen 
çömlek aslında Zümrüdüanka'nın 
küllerini saklamaktadır." AA 

TÜRKİYE, 2024'te dünyaca ünlü 
sanatçıların konserlerine ev sahipliği 
yaptı. 

AA muhabirinin derlediği bilgilere 
göre, bu yıl farklı şehirlerde gerçekleş-
tirilen geniş kapsamlı konserlerde 
birçok uluslararası sanatçı müzikse-
verlerle buluştu. 

Yaşayan önemli caz müzisyenle-
rinden biri kabul edilen, Grammy 
ödüllü trompet virtüözü ve besteci 
Chris Botti, dünya turnesi kapsamın-
da 17 Mayıs'ta İstanbul'da hayranla-
rıyla bir araya geldi. Sanatçı, "Kültür 
Yolu Festivali" kapsamında da 7 Ka-
sım'da Antalya'da, 9 Kasım'da Anka-
ra'da sahneye çıktı. 

Evgeny Grinko 12 şehirde kon‐
ser verdi 

Piyanist Evgeny Grinko birçok şe-
hirde konser verdi. Sanatçı, 9 ile 11 
Mart, 4 Temmuz, 20 Ekim ve 24 Ara-
lık'ta İstanbul'da, 10 Mart'ta Anka-
ra'da, 13 Mart'ta İzmir'de sahne aldı. 
Grinko ekim ayında ise İzmir, Antalya, 
Adana, Mersin, Kahramanmaraş, Ga-
ziantep, Ankara, Konya, Eskişehir ve 
Bursa'da hayranlarıyla buluştu. 
Şarkıcı Imany, yeni albümü Voo-

doo-Cello'nun Türkiye turnesi kapsa-
mında 4-8 Haziran'da İzmir, Ankara, 
Antalya ve İstanbul'da dinleyicileriyle 
buluştu. 

Kariyeri boyunca 5 kez Grammy 

Ödülü'ne, 6 kez de Latin Grammy 
Ödülü'ne aday gösterilen ünlü İtalyan 
tenor Andrea Bocelli, haziranda BJK 
Tüpraş Stadyumu'nda konser verdi. 

ABD'li müzik grubu Pink Martini, 
mayıs ayında Antalya'nın Serik ilçe-
sinde sahneye çıktı. Türkçe dahil 25 
dilde şarkılar seslendiren topluluk, 
temmuzda ise Harbiye Cemil Topuzlu 
Açık Hava Sahnesi'nde konser verdi. 

Ünlü metal grupları Küçükçift‐
lik Park'ta dinleyiciyle buluştu 

Scorpions "Love at First Sting" al-
bümlerinin 40. yılı dolayısıyla düzen-
ledikleri turne kapsamında 23-25 Ma-
yıs'ta KüçükÇiftlik Park'ta sahne aldı. 

ABD'de 1983'te kurulan ve thrash 
metal türünün öncü isimlerinden ka-

bul edilen Megadeth 12 Haziran'da, 
modern hard rock ve heavy metal 
müziğin öncülerinden kabul edilen 
İngiliz rock grubu Deep Purple da 
25 Haziran'da KüçükÇiftlik Park'ta 
sahne aldı. 
İngiliz müzik grubu Massive At-

tack 23 Temmuz'da Bonus Parkor-
man'da hayranlarıyla bir araya gel-
di. Grup, sahnesinde müzisyen Eli-
zabeth Fraser, Young Fathers, De-
borah Miller ve Horace Andy'i ağır-
ladı. İngiliz heavy metal grubu Ju-
das Priest, 24 Temmuz'da "Invin-
cible Shield Tour Europe" turnesi 
kapsamında BKM organizasyonu 
ile Bonus Park Orman'da konser 
verdi. AA

Dünyaca ünlü isimler 2024'te  
Türkiye'de konser verdi 
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TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
‘İSKİ Fatih Altyapı Yatırımları Temel Atma 
Töreni’nde konuştu. Tarihi kentin kurul
duğu Fatih’te yaşanan su taşkınları ve 
altyapı sorunlarını çözecek projenin 
temelini atan İmamoğlu, “Altyapı sistemiyle 
ilgili yaptığımız bu çalışmalar ve göster
diğimiz bu yoğun efor, gerçekten devrim 
niteliğindedir. Bu, zihniyet ve icraat de
vrimidir” dedi.  

 
Yaptıkları yatırımları küçümsemeye ve 

yok saymaya çalışanların komik duruma 
düştüğüne vurgu yapan İmamoğlu, “Biz, 
beş yılı aşkın bir sürede, yaklaşık 65,5 mil
yar liralık altyapı yatırımı yaptık. Sadece 5 
yılda, İstanbul'da, 183 noktada, denizlere 
ve Boğaz’a karışan atık su süreçlerini ön
ledik. Aynı zamanda 143 noktada da kro
nik su baskını sorunlarını giderdik. Beş 
yıllık sürede yaklaşık 65,5 milyar liralık 
altyapı yatırımı yaptık. İstanbul'un altına, 
tam 2.650 kilometre atık su ve yağmur 
suyu kollektör ve şebeke hattı döşedik. 98 
derede 78,2 kilometre dere ıslah çalışması 
yaptık. 20,2 kilometre atık su ve yağmur 
suyu tüneli inşa ettik. 1096 kilometre içme 
suyu isale ve şebeke hattı yaptık. 20,6 kilo
metre içme suyu tüneli inşa ettik. Bizim 5 
yılda yaptığımız dere ıslahı, atık su, yağmur 
suyu, içme suyu hatları ve tüneller, 
Türkiye’yi en batısından en doğusuna, bir 
uçtan bir uca kat edebilecek kadar uzun
dur” bilgilerini paylaştı.  

“Bizimle rekabet etme çabası içerisinde 
olan sevgili rakiplerimize diyoruz ki; biz
imle rekabetinizde yön değiştirin” diyen 
İmamoğlu, “Yani bizimle rekabeti, bizi en
gellemek veya başarısız göstermek, hatta 
dönem dönem siyasetin dışına atma 
çabasının ötesinde başka bir yere evirin. 
Bizimle icraatta rekabet için mücadele 
edin. Millete daha fazla hizmet etmek için 
mücadele edin. Bu, bence daha mantıklı 
olur. Bu yeni yılda şunu dua ederek istiyo
rum ki; sıhhat, sağlık, afiyet, bereket, mut
luluk, huzur, adalet istiyorum. Ama bir 
yandan da akıl, fikir ve mertlik istiyorum 
2025 yılından. Bol bol mertlik istiyorum. 
Mertçe yarış daha keyifli olur” ifadelerini 
kullandı. “Finansmanını, projesini hazır et
tiğimiz projelerimiz için, yıllardır at
madığınız o imzaları atmanızı diliyoruz” 
diyen İmamoğlu, “Hem yatırım planında 
imza bekleyen işlerimizi imzalayın lütfen 
hem bu tür finansmanımıza destek olacak 
olan, Hazine onayı gereken rakamları 
imzalayın. Ve işimizi daha hızlı yapalım ki 
İstanbul hızla kazansın. Burada şuna bak
mayın yani: ‘Ekrem İmamoğlu'nun altında 
imzası var.’ Ekrem İmamoğlu da fani, diğer
leri de fani ama yapılan işler kalıcı. Lütfen 
kalıcı işlerin var olması konusundaki en
gelleri, başta zihninizden kaldırın, sonra 
elinizden onu unutun, kaldırın ve milletin 
lehine imzaları atın, diye buradan istirham 
ediyorum” şeklinde konuştu.  

 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin köklü 

kuruluşu İstanbul Su ve Kanalizasyon 
İdaresi (İSKİ), tarihi kentin kurulduğu Fati
h’te yaşanan su taşkınları ve altyapı sorun
larını çözecek projenin temelini attı. 1 
milyar 25 milyon liraya mal olması plan
lanan projenin temel atma töreni, Türkiye 
Belediyeler Birliği (TBB) ve İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu’nun katılımıyla gerçek
leştirildi. Törende, sırasıyla; İSKİ Genel 
Müdürü Doç. Dr. Şafak Başa ve İmamoğlu 
birer konuşma yaptı. 2025 yılının ilk temel 
atma töreninde konuşan İmamoğlu, söz
lerinin başında yurttaşların Regaip Kandil
lerini tebrik ederken, yeni yıllarını kutladı. 

 
“143 NOKTADA KRONİK SU BASKINI 

SORUNLARINI GİDERDİK” 
 
İstanbul’un kurulduğu Fatih’in ve kentin 

tüm ilçelerinin altyapılarına özenle yak

laştıklarının altını çizen İmamoğlu, “Bütün 
bunlar hem İstanbul'umuzun aleyhine hem 
çevrenin aleyhine hem cebimizin aleyhine 
durumlar. İşte bu çalışmalar, kalıcı çözüm 
getiren çalışmalar. Sadece 5 yılda, İstan
bul'da, 183 noktada, denizlere ve Boğaz’a 
karışan atık su süreçlerini önledik. O kadar 
önemli ve çevreci bir yatırımdır ki bu; tarif
siz, değerli bir çalışmadır. Aynı zamanda 
143 noktada da kronik su baskını sorun
larını giderdik. Ani yağmur yağışları İstan
bul'da daha fazla artmasına rağmen, her 
geçen yıl aşırı sağanaklar, aşırı yağışlar, bir 
anda düşen yoğun yağışlar daha fazla art
masına rağmen, su baskınlarını çok daha 
az duyduğunuzu ve gördüğünüzü biliyo
rum. Çünkü, benim de en çok takip ettiğim, 
İstanbul'umuza da hiç yakıştırmadığım 
görüntülerin başında, su ve sel baskınları 
geliyor” dedi. 

 
“BU, ZİHNİYET VE İCRAAT DEVRİMİDİR” 
 
Silivri'den Tuzla'ya, Kartal'dan Başakşe

hir'e, Pendik'ten Fatih'e kadar bütün ilçel
erde yaptıkları yoğun altyapı yatırımlarıyla 
su ve sel baskınlarının çoğunu, “kronik” 
diye tariflenen noktalarda ortadan 
kaldırdıklarına vurgu yapan İmamoğlu, 
“Yıllarca oraları su basar, yıllarca oralar göl
lenir ve insanlar için can sıkıcı bir durum
dur. Bir anda gelen bu baskınların yarattığı 
moralsizlik, verdiği maddi zarar, ki Allah 
korusun, dönem dönem can kaybına da 
sebep olmuş alanlardır. Bu noktada bazen 
bunu tünelle çözdük, bazen yoğun atık su 
ve yağmur suyu ayrıştırmalarıyla çözdük. 
Bazen dere yataklarında yaptığımız ıs
lahlarla çözdük ve çözmeye devam ediy
oruz. Altyapı sistemiyle ilgili yaptığımız bu 
çalışmalar ve gösterdiğimiz bu yoğun efor, 
gerçekten devrim niteliğindedir. Bu, zih
niyet ve icraat devrimidir” diye konuştu. 

 
“‘5 YILDA NE YAPILDI, ŞİMDİKİ 5 YILDA 

NE YAPILDI’ DİYE BAKTIĞINIZDA, FERSAH 
FERSAH FARKI GÖRÜRSÜNÜZ” 

 
Önceki İBB yönetimleri döneminde, bu 

anlamdaki altyapı yatırımlarının ihmal 
edildiğini belirten İmamoğlu, şunları 
söyledi: 

“5 yıl ilçe belediye başkanlığı yaptım. Sağ 
olsun, hala danışmanlığımı yapan Ergün 
Ağabey buradadır. Beylikdüzü'ndeyken, 
yalvar yakar İSKİ'nin kapısında nasıl di
lenci olduğumuzu ben yaşadım. Kendisi de 
burada deneyimli büyüğümüz. Ve sonuç 
alamazdık. Yani yapılamazdı, yapılmadı. 
Performans ortadadır. Yani, ‘5 yılda ne 
yapıldı, şimdiki 5 yılda ne yapıldı’ diye bak
tığınızda, fersah fersah farkı görürsünüz. 
Bu çok üzücü bir durum. Halbuki daha 
fazla bütçesi vardı; onu da söyleyeyim. Yani 
o dönemin parasıyla, İSKİ'nin 201419 
dönemine bakın, şimdiki rakamla kıyaslan
mayacak derecede daha yüksek seviyede 
bütçesi vardı. Çünkü 1 doların üzerindeydi 
metreküp fiyatı. 1,2’lere kadar tırmanmıştı 
hatta. Bizim ise, bir ara 0,55 cente kadar 
düştü. Niye dolar bazında söylüyorum? O 
dönemle geçtiğimiz beş yıl arasında, döviz 
bazında en az iki kat da maliyet artışı var. 
Yani 201419 bir işin metrekare ya da me
tretül fiyatıyla, 201924 arasında, döviz 
bazında iki kat fark var. Buna rağmen daha 
çok iş yaptık. Vallahi de daha çok iş yaptık, 
billahi de daha çok iş yaptık. Rakamlar da 
orada. Herkes gidip bakabilir. Bununla tabii 
ki gururlanıyorum, ama bir yanıyla da 
görevimizi yaptık.” 

 
“TEŞEKKÜR ETMEKTE HİÇBİR ZAMAN 

CİMRİ DAVRANMAYIZ” 
 
“O dönem ne ihmal edildi? Bunu elbet 

sorgulamak lazım” diyen İmamoğlu, “Özel
likle altyapı yaptığınızda, eğer yapılanlarda 
mansapsız, bölgesel ve aynı zamanda 

yetersiz yapılmış ise, bu da işe yaramıyor. 
Bu da ayrı sorunlar yaratabiliyor. Tarihi 
alanların biraz zor imalatı; bunu biliyoruz. 
Gerekli kurullar ve birtakım kurumlarla il
gili iş birliği konusunda ciddi bir çağrı yaptı 
değerli Genel Müdürümüz. Doğru haklı. 
Çünkü zor bir bölge. Mesela, Yenikapı'da 
Atıksu Arıtma Tesisimizin biyolojik arıtma 
tesisi olarak sürecini başlatacağımızı ifade 
etti. O kapsamda, yıllardır kurullarda uzun 
süren birçok işlemi sürdü. Yani 5 yıla 
yakındır. Böylesi bir çaba süreci var. Bu 
tabii yatırımları da geciktirebiliyor. Bugün 
gelinen noktada sona gelmiş olmanın da 
mutluluğunu yaşıyoruz. Bu manada, özel
likle buradan ifade edeyim; iş birliğinden 
ötürü de sorunların çözümünden ötürü de 
Fatih Belediyesi'ne de teşekkür ederim. Bu
rada özenli, karşılıklı, amasız, fakatsız bir iş 
birliği süreci yönetildi. Bu manada 
teşekkürü de etmekte hiçbir zaman cimri 
davranmayız. Tam anlamıyla cesaretle 
teşekkürümüzü ederiz. Çünkü, milletçe 
herkes bizden hizmet bekliyor. Biz de mil
letimize hizmet etmekle mesulüz. Hizme
tini yerine getirene de teşekkür etmek, 
bizim gibi yöneticilerin erdemini gösterir. 
Bu bakışımızı hiçbir yerde eksik etmedik, 
etmeyiz” ifadelerini kullandı. 

 
“‘BIRAKIN 25 YILI, 3035 YILDA YAPIL

MAYAN İŞİ, 10 YILDA YAPTIK’ DİYECEK 
BÜTÜN ÇALIŞMA ARKADAŞLARIMLA…” 

 
“Bu dediğim yatırımların bitmesi 

halinde, Allah'ın izniyle bu dönemin sonu
cunda şunu söyleyebilecek değerli hemşer
ilerim: ‘Bırakın 25 yılı, 3035 yılda 
yapılmayan işi, 10 yılda yaptık’ diyecek 
bütün çalışma arkadaşlarımla da ben, en 
üst seviyede gurur duyacağım” diyen 
İmamoğlu, konuşmasının devamında öze
tle şunları söyledi:    

 
“Aynen bu biçimde ve bu inançla, ‘Tam 

yol ileri’ diyerek yürümeye devam ediy
oruz. Bütün bunları niye anlatıyorum? 
Açıkçası, her vatandaşımız, ülkemizde her 
yöneticinin ne yaptığını, ne yapmak 
zorunda olduğunu, neyi, ne için yaptığını 
ya da ihmal edilmiş ne varsa, onu bilmek 
zorunda. Bilmek hakkı var. İşte tam da bu 
vesileyle hem teknik bilgiyi aktarıyorum 
hem bir yandan neleri yaptığımızı, neleri 
yapacağımızı, nelere ne İstanbul için başar
mak zorunda olduğumuzu da ifade ediyo
rum. Çünkü, bizim vatandaşımız paramızın 
nereye harcandığını, nereye harcanması 
gerekirken niçin harcanmadığını, şimdi 
harcanınca hangi güzel işlerin yapıldığını 
görmek, bilmek, anlamak zorunda. 
Hakkınız, ama aynı zamanda zorundasınız. 
Çünkü, bu soruların cevabını veremeyenler 
var ise, vatandaşımız, o insanlara da günü 
geldiğinde hesabını soracak. Sorması için 
de doğru bilgiye sahip olması lazım.” 

 
“YAPTIKLARIMIZI KÜÇÜMSEMEYE ÇAL

IŞANLAR KOMİK DURUMA DÜŞÜYOR” 
 
“Bizim bütün bu yaptıklarımızı 

küçümsemeye çalışanlar, açıkçası yok say
maya çalışanların da komik duruma 
düştüğünü ifade edeyim. Biz, beş yılı aşkın 
bir sürede, yaklaşık 65,5 milyar liralık 
altyapı yatırımı yaptık. İstanbul'un altına, 
İstanbul’un altına tam 2.650 kilometre atık 
su ve yağmur suyu kollektör ve şebeke 
hattı döşedik. 98 derede 78,2 kilometre 
dere ıslah çalışması yaptık. 20,2 kilometre 
atık su ve yağmur suyu tüneli inşa ettik. 
1096 kilometre içme suyu isale ve şebeke 
hattı yaptık. 20,6 kilometre içme suyu 
tüneli inşa ettik. Bizim 5 yılda yaptığımız 
dere ıslahı, atık su, yağmur suyu, içme suyu 
hatları ve tüneller, Türkiye’yi en batısından 
en doğusuna, bir uçtan bir uca kat edebile
cek kadar uzundur. İstanbul'un altyapı 
sorunlarının çözümü konusunda, hiçbir 

dönemde, iddia ediyoruz ki, bu kadar 
üstün bir çalışma performansı gösterile
memiştir, çözüm üretilememiştir. Metro 
konusunda da durum böyledir. Yeşil alanlar 
konusunda da böyledir. Ne yazık ki bu 
dönemin en büyük sorunu olan yoksul
lukla mücadelede de sosyal projelerde, 
sosyal desteklerde de durum bu şekildedir. 
Aklınıza gelebilecek her konuda, bizden 
önceki uzun iktidar dönemiyle 
kıyaslanacak işler yapıyor olmanın, yapa
bilmiş olmanın keyfini yaşıyoruz. Başar
maya da devam edeceğiz. Kimsenin 
kuşkusu olmasın.” 

 
“ENERJİMİZİN KAYNAĞI, VATAN

DAŞIMIZIN BİZE GÖSTERMİŞ OLDUĞU O 
SICACIK İLGİSİ” 

 
“Biz; israftan uzak, bereketi bol, tasar

rufu bol bir bütçe arzusuyla çalış
malarımızı sürdürdük. Milletin parasını, 
doğrudan millete aktarmanın yol ve yön
temlerini hem güçlendiriyoruz hem ku
rumsallaştırıyoruz. İsrafı, ihmali tamamen 
tarihe gömerek; icraati, hizmeti, yatırımı 
ön planda tutan bir dönemi insanlarımızla 
buluşturuyoruz. Onun için bu yolculuğu
muz, gerçekten ‘tam yol ileri’, çok yakışan 
bir slogan. Hızımızı, gayretimizi, inancımızı 
gösteren bir slogan. Biz çalıştıkça, 
başardıkça vatandaşımızın bize olan 
desteğini ve sevgisini görmek de bizi 
ziyadesiyle mutlu ediyor. İnanın bizim en 
büyük enerjimizin kaynağı da vatan
daşımızın bize göstermiş olduğu o sıcacık 
ilgisidir, temasıdır, desteğidir. Çünkü yap
tığımız işin, inanın çok kutsal bir tarafı var. 
İstanbul, güzel iş yaptığınız zaman 
kazanıyor. İstanbul kazandığı zaman 
ülkemiz kazanıyor. Bu da bizi çok mutlu 
ediyor.” 

 
“BİZİMLE REKABETİNİZDE YÖN 

DEĞİŞTİRİN” 
 
“Bizimle rekabet etme çabası içerisinde 

olan sevgili rakiplerimize diyoruz ki; biz
imle rekabetinizde yön değiştirin. Yani biz
imle rekabeti, bizi engellemek veya 
başarısız göstermek, hatta dönem dönem 
siyasetin dışına atma çabasının ötesinde 
başka bir yere evirin. Bizimle, icraatta reka
bet için mücadele edin. Millete daha fazla 
hizmet etmek için mücadele edin. Bu, 
bence daha mantıklı olur. Bu yeni yılda 
şunu dua ederek istiyorum ki; az önce 
söyledim sıhhat, sağlık, afiyet, bereket, 
mutluluk, huzur, adalet istiyorum. Ama bir 
yandan da akıl, fikir ve mertlik istiyorum 
2025 yılından. Bol bol mertlik istiyorum. 
Mertçe yarış daha keyifli olur. Birlikte 
çalışalım, birlikte konuşalım, birlikte 
düşünelim, birbirimizi uyaralım. Mil
letimizin daha iyi bir tercih yapması için, 
onlara o fırsatı birlikte verelim. Bu yıl 
umarım bu aklı görürüz, bu bakış açısını 
görürüz. En azından finansmanını, pro
jesini hazır ettiğimiz projelerimiz için, yıl
lardır atmadığınız o imzaları atmanızı 
diliyoruz.” 

 
“HAZİNE ONAYI GEREKEN RAKAMLARI 

İMZALAYIN” 
 
“2025’in Ocak ayındayız. Yatırım planı 

onaylanacak, çıkacak. Yıllardır bek
lediğimiz önemli işlerimiz var. Anadolu 
yakasının atık yakma tesisinden Bey
likdüzüSefaköy İncirli metro hattına 
kadar birçok işimizin imzası bekleniyor. 
Yine aylardır, hatta yıllardır diyebileceğim, 
kaynağı hazır, tam da bugünün 
Türkiye'sinde ihtiyaç duyulacak; yani 23 
yıl ödemesiz payı olan, yurt dışı finansmanı 
elde edilmiş rakamlara, sadece bakanlık 
imzası gerekiyor. Bugünün durgun 
ekonomisinde, Türkiye'nin en fazla ihtiyacı 
olan şey. 2 yıl, 3 yıl ödemesiz bir paranın 

ülkeye girmesi, bir kurumun bunu 
bütçesinden harcamayıp, böyle bir kay
nakla harcayıp iş yapan yüklenicisini aktar
ması, bugünün Türkiye'sinde önemli bir 
kazanım. Bunun imzalanmamasının 
arkasındaki siyasi irade hangi akılsa, val
lahi millete ihanet ediyor. Dediğim gibi; 
hem yatırım planında imza bekleyen işler
imizi imzalayın lütfen hem bu tür finans
manımıza destek olacak olan, Hazine onayı 
gereken rakamları imzalayın. Ve işimizi 
daha hızlı yapalım ki İstanbul hızla kazan
sın. Burada şuna bakmayın yani: ‘Ekrem 
İmamoğlu'nun altında imzası var.’ Ekrem 
İmamoğlu da fani, diğerleri de fani ama 
yapılan işler kalıcı. Lütfen kalıcı işlerin var 
olması konusundaki engelleri, başta zih
ninizden kaldırın, sonra elinizden onu un
utun, kaldırın ve milletin lehine imzaları 
atın, diye buradan istirham ediyorum.” 

 
Konuşmaların ardından; CHP Genel 

Başkan Yardımcısı Özgür Karabat, CHP 
Parti Meclisi üyeleri Mahir Yüksel, Ozan 
Işık, Kartal Belediye Başkanı Gökhan Yük
sel, Silivri Belediye Başkanı Bora Balcıoğlu 
ve mahalle muhtarlarının katılımıyla temel 
atma töreni anısına toplu fotoğraf çekimi 
gerçekleştirildi. 

 
DOÇ. DR. BAŞA: “ALTGEÇİTLERDEKİ SU 

BASKINLARI İLE ANA ARTERLERDEKİ 
TAŞKINLAR ÖNLENECEK” 

 
Doç. Dr. Başa’nın verdiği bilgilere göre; 

tarihi Fatih ilçesi ve yakın bölgesindeki 
mevcut altyapı, yağmur suyu kanallarının 
atık su hatlarına bağlanması nedeniyle, 
ciddi yük taşıyor ve şiddetli yağışlarda sık 
sık taşkınlara neden oluyordu. Bu prob
lemin çözülmesini amaçlanan projede, 
Vatan Caddesi güzergahındaki Likos Dere
si'nde kesit yetersizliği ve karmaşık altyapı 
sistemi nedeniyle, bölgedeki yağmur suyu 
taşkınlarının önlenmesi için iki adet yağ
mur suyu tüneli plandı. Bu tünellerden ilki 
olan UnkapanıVatan Caddesi tünelinin 
imalatı tamamlandı. SamatyaVatan Cad
desi yönündeki tünel inşaatı ise devam 
ediyor. Tünellerin tamamlanmasının ardın
dan, yağmur suyu ve atık su kolektörlerinin 
bağlantıları sağlanarak, yağmur suları 
büyük oranda bu tünellere yönlendirilecek 
ve altgeçitlerdeki su baskınları ile ana 
arterlerdeki taşkınlar önlenecek. 

 
SU BASKINLARINA ÇÖZÜM ÇEVRE 

KİRLİLİĞİNE ENGEL 
 
Çalışmalar kapsamında; yıllardır çözüle

meyen, kronik hale gelmiş ve her yoğun 
yağışta su baskını yaşanan Adnan 
Menderes Vatan Bulvarı, Akşemsettin Cad
desi, Oğuzhan Caddesi, Akdeniz Caddesi, 
Tatlıpınar Caddesi, Millet Caddesi gibi ana 
arterler ve diğer cadde ve sokaklarında 
atık su ve yağmur suyu ayrımı yapılması 
sağlanacak. Bölgenin karışık sistem çalışan 
hatları üzerindeki yağmur suyu yükü 
kaldırılarak, arıtma tesisine gelen yük 
azaltılacak. Yoğun yağışlar sebebi ile 
yukarıda sıralanan cadde ve sokaklarında 
içinde olduğu 8 ayrı önemli noktada 
yaşanan su baskınlarına kalıcı çözüm 
üretilecek. Ayrıştırılan atık su ve yağmur 
suyu kanalları ile Haliç’e ve Marmara 
Denizi’ne bölgeden karışan atık sular en
gellenecek. Böylece bölgede yaşanan su 
baskınlarının ve atık sulardan kaynaklanan 
çevre kirliliğinin önüne geçilmiş olacak. 
Güncel maliyeti 1 milyar 25 milyon lira 
olarak hesaplanan proje kapsamında; Fatih 
İlçesi genelinde, 18 bin 418 metre atık su 
kanalı, 32 bin 602 metre yağmur suyu 
kanalı yapılarak, bölgenin altyapısı 
ayrıştırılacak. Arıtma tesisi üzerindeki atık 
su yükü azaltılarak, tesiste enerji tasarrufu 
sağlanacak. 

         BÜLTEN HABERİ

YENİ YILIN İLK TEMEL ATMASI İSKİ’DEN  
10 
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HALKBANK Erkek Voleybol Takımı 
Başantrenörü Igor Kolakovic, takım içinde 
"kaliteli oyunun ve mükemmel atmosfe-
rin" temelini oluşturmayı başardıklarını 
söyledi. 

Kolakovic, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada ilk devrenin son bölümünün Halk-
bank için heyecan verici geçtiğini anlattı. 

Sezona oyuncuların sağlığı ve sakatlık-
larıyla ilgili birçok sorunla başladıklarını 
dile getiren Kolakovic, maçlarda pes etme-
yip sonuna kadar mücadele ederek kalite-
lerini gösterdiklerini vurguladı. 

Oyuna heyecan katarak voleybola kat-
kı yaptıklarına inandığını aktaran Kolako-
vic, "Heyecanlı geçen mücadelelerin so-
nunda galibiyetler elde ettik. Oyuncuların 
özverili çalışmaları sayesinde takım içinde 
kaliteli oyunun ve mükemmel atmosferin 
temelini oluşturmayı başardığımızı düşü-
nüyorum." diye konuştu. 

"Sonraki turu kazanma şansımız 
hala var" 

Igor Kolakovic, CEV Şampiyonlar Li-
gi'nde gruptan çıkma mücadelesi verdik-
lerini anımsattı. 

"Devler arenasında mücadele ediyo-
ruz." diyen Kolakovic, Şampiyonlar Li-
gi'nde seyircimizin önünde Saint-Nazaire 
VB Atlantique'e karşı beklenmedik bir ye-
nilgi aldık ama yine de yarışmanın bir 
sonraki turuna yükselecek durumdayız. 
Sezonun ikinci bölümünde birçok rakip 
takım güçlendiği için çok daha zor işler 
bekliyorum." ifadelerini kullandı. 

Çalışmaya, mücadeleye devam edecek-
lerini ve önemli zaferler kazanacaklarını 
vurgulayan Kolakovic, "CEV Şampiyonlar 
Ligi'nde Saint-Nazaire VB Atlantique ma-
çının rövanşında Fransa'da bir galibiyet 
alabiliriz. Böylece bir sonraki turu kazan-
ma şansımız hala var. Önümüzdeki tüm 
maçlarda elimizden gelenin en iyisini ya-
pacağız." diyerek sözlerini tamamladı. AA

Halkbank'ta  
"oyun kaliteli, atmosfer 

mükemmel" 

AMERİKAN Basketbol Ligi'nde (NBA) 
Oklahoma City Thunder, sahasında Minne-
sota Timberwolves'u 113-105 mağlup 
ederek galibiyet serisini 12 maça çıkardı. 

NBA'e 6 maçla devam edildi. Batı Kon-
feransı lideri Oklahoma City Thunder, ko-
nuk ettiği Minnesota Timberwolves'u 113-
105 mağlup ederek üst üste 12, toplamda 
da 27. galibiyetini aldı. 

Oklahoma City Thunder'ı zafere 40 
sayı üreten Shai Gilgeous-Alexander taşıdı. 
Minnesota Timberwolves'da da Anthony 
Edwards, 20 sayı ve 7 ribauntla maçı ta-
mamladı. 

Cleveland Cavaliers, peş peşe 8. ma‐
çını kazandı 

Konuk olduğu Los Angeles Lakers'ı 
122-110 mağlup eden Doğu Konferansı li-
deri Cleveland Cavaliers, üst üste 8, top-
lamda da 29. galibiyetini yaşadı. 

Cavaliers'da Jarrett Allen, 27 sayı ve 14 
ribauntluk performansıyla takımının gali-
biyetinde önemli rol oynadı. Ayrıca konuk 
ekipte Donovan Mitchell 26 sayı bulurken, 
Darius Garland da 14'er sayı ve asistlik 
performans gösterdi. 

Los Angeles Lakers'da ise Austin Rea-
ves'in 35 sayı, 9 ribaunt ve 10 asistlik per-
formansı mağlubiyeti önleyemedi. 

Boston Celtics, Toronto Raptors'ı 54 
sayılık farkla yendi 

Doğu Konferansı'nda ikinci sırada bu-
lunan Celtics, sahasında Raptors'u 125-71 
mağlup ederek 24. galibiyetini aldı. 

Celtics'te Jayson Tatum, gösterdiği 23 
sayı, 8 ribaunt ve 3 asistlik performansla 
takımının galibiyetine önemli katkı sağladı. 
Ev sahibi ekipte Jaylen Brown, maçı 12 
sayı, 9 ribaunt ve 3 asistle bitirirken, Pay-
ton Pritchard da 19 sayı, 4 asist ve 6 riba-
untluk performans sergiledi. 

Sonuçlar 
Indiana Pacers-Milwaukee Bucks: 112-

120 
Boston Celtics-Toronto Raptors: 125-

71 
San Antonio Spurs-Los Angeles Clip-

pers: 122-86 
Oklahoma City Thunder-Minnesota 

Timberwolves: 113-105 
Los Angeles Lakers-Cleveland Cavali-

ers: 110-122 
Phoenix Suns-Memphis Grizzlies: 112-

117. AA

Batı Konferansı  
lideri Oklahoma City  

Thunder, galibiyet  
serisini 12 maça  

çıkardı 
ULTRASLAN UNI üyeleri, Bitlis'in Mutki 

ilçesine bağlı Kocainiş köyünde ziyaret et-
tikleri öğrencilere eğlenceli anlar yaşattı 

Galatasaray'ın taraftar grubu ultrAslan 
UNI üyeleri, Bitlis'in Mutki ilçesine bağlı Ka-
cainiş köyüne yeni yıl öncesi yaptıkları 
sürpriz ziyarette öğrencilere hediye verdi. 

UltrAslan UNI üyeleri tarafından yürütü-
len "uA UNI Kalpleri Isıtıyor" projesi kapsa-
mında, 81 il temsilciliğinde toplanan mont, 
atkı, bere, eldiven ve kırtasiye malzemeleri 
Bitlis'e gönderildi. 

Van, Erzurum, Bingöl, Muş ve Mersin'den 
kente gelen yaklaşık 50 kişilik grup, gönde-
rilen ürünleri özenle paketleyerek ilçeye 50 
kilometre uzaklıktaki Kocainiş köyüne gö-
türdü. 

Olumsuz hava koşulları nedeniyle yakla-
şık 3 saat süren zorlu yolculuk sonrası köye 
ulaşan gruptakiler, öğrencilere hediyelerini 

dağıttı, oyunlar oynadı. 
UNI Doğu Anadolu Bölge Sorumlusu Bu-

rak Arslan, AA muhabirine proje kapsamın-
da kırsaldaki çocuklarla bir araya geldikleri-
ni söyledi. 

Oyunlar oynayarak çocukları eğlendir-
diklerini, mutlu bir gün geçirmelerini sağla-
maya çalıştıklarını anlatan Arslan, şöyle ko-
nuştu: 

"Birçok ilden arkadaşlarımızla minik 
kardeşlerimizin kalbini ısıtmaya çalıştık. 
Kar ve tipinin olduğu zorlu bölgelerden ge-
çerek buraya geldik. Arkadaşlarımız öğren-
ciler için emek sarf etti. Çocukları mutlu 
edebilmek için imkanlarını seferber etti. Ta-
raftar grubu olarak her zaman ihtiyacı olan-
ların yanındayız. Çocuklarımız için elimiz-
den gelenin daha fazlasını yapmaya hazırız. 
Buradaki kardeşlerimizi sevindirebildiysek 
ne mutlu bize." AA

2024 Dünya Superbike 
şampiyonu milli motosikletçi 
Toprak Razgatlıoğlu'na Alanya 
Belediyesi tarafında "şehrin 
anahtarı" verildi. 

Dünya şampiyonu Toprak 
Razgatlıoğlu, doğup büyüdüğü 
Antalya'nın Alanya ilçesinde 
Belediye Başkanı Osman Tarık 
Özçelik'i ziyaret etti. 

Özçelik, ziyarette Razgatlı-
oğlu'na "şehrin anahtarı" ile 
milli sporcunun motosiklet 
üzerindeki tablosunu hediye 
etti. 

Razgatlıoğlu, gazetecilere 
yaptığı açıklamada, güzel bir 
yıl geçirdiğini söyledi. 

Dünya şampiyonluğunu 2024 yı-
lında tekrar elde ettiğini belirten 
Razgatlıoğlu, "Zorlu bir yıldı. Dünya 
şampiyonluğu için çok fazla çalıştık. 
İstiklal Marşı'nı okutmak, bayrağı-
mızı dalgalandırmak inanılmaz bir 
duyguydu. O yüzden çok mutlu-
yum." dedi. 

2025'in herkes için mutlu sağlık-
lı ve hayallerine ulaştığı bir yıl ol-
ması temennisinde bulunan Razgat-
lıoğlu, "Sporcuların büyük hayalleri 
var. Sezona, yıla büyük hayallerle 
başlıyorlar. Umarım istedikleri yol-
da yürürler ve hayallerine ulaşırlar." 
diye konuştu. 

Razgatlıoğlu kendisine hediye 
edilen tablo ve "şehrin anahtarı" 

için başkan Özçelik'e teşek-
kür ederek, önemli ve özel 
bir hediye aldığının dile ge-
tirdi. 

Alanya'nın kendisine sa-
hip çıkmasının inanılmaz 
bir duygu olduğunu ifade 
eden Razgatlıoğlu, "Bana 
verilen önemli hediyeyi her 
zaman koruyacağıma ve en 
iyi yerde sergileyeceğime 
söz veriyorum. İnşallah 
2025 yılında da dünya şam-
piyonluğunu elde edersek 
benim için çok güzel bir şey 
olacak." ifadelerini kullandı. 

Başkan Özçelik ise ülke-
nin ve Alanya'nın gururu Toprak 
Razgatlıoğlu'nun ziyaretinden dola-
yı memnuniyetini dile getirerek 
"Alanya'mızı en iyi şekilde temsil et-
tiği ve bizleri gururlandırdığı için 
şehrimizin manevi temsilcisi olarak 
kendisine şehrimizin anahtarını 
verdik." değerlendirmesinde bulun-
du. AA

Alpagut sporunda  
dünya şampiyonu ikizler, 

antrenör anneleriyle yeni 
başarılar peşinde 

DÜNYA Alpagut Şampiyonası'nda 
birincilik kazanan ikiz kardeşler Mina 
Anka ve Anhar Yuşa Doguz, antrenör-
lüklerini yapan anneleri Rümeysa 
Anka Doguz yönetimindeki sıkı çalış-
mayla yeni hedeflerin peşinde koşu-
yor. 

Sakarya'nın Kaynarca ilçesinde ya-
şayan 4 çocuk annesi Rümeysa Anka 
Doguz, 18 yıl önce Azerbaycan'dan ge-
lerek Türkiye'de evlendi. Küçük yaş-
lardan itibaren farklı spor dallarıyla il-
gilenen Doguz, 14 yaşındaki ikiz ço-
cukları Mina Anka ve Anhar Yuşa'yı, 
yüzlerce yıllık geçmişi olan alpagut 
sporuna hazırlamak için 3 yıl önce an-
trenmanlara başlattı. 

Yoğun ve disiplinli çalışma, düzen-
li, dengeli beslenme ve uyku progra-
mıyla kendilerini kısa sürede gelişti-
ren ikizler, Gürcistan'ın Kutalsı şehrin-
de 4-8 Aralık'ta 15 ülkenin katılımıyla 
düzenlenen Dünya Alpagut Şampiyo-
nası'nda mücadele etti. AA 

KIRMIZI-SİYAHLI ekip, Trendyol 1. 
Lig'in 18. haftasında 6 Ocak Pazartesi 
günü deplasmanda Sakaryaspor ile oy-
nayacağı maçın hazırlıklarını sürdürdü. 

Başkent temsilcinin yeni teknik di-
rektörü Hüseyin Eroğlu, Beştepe İlhan 
Cavcav Tesisleri'ndeki antrenmanda 
basın mensuplarına açıklamalarda bu-
lundu. Konuşmasına herkesin yeni yılı-
na kutlayarak başlayan Eroğlu, "Genç-
lerbirliği cumhuriyetle yaşıt, çok değer-
li bir kulüp. Daha önce bir benzetme 
yapmıştım. Bayrağında kırmızı renk 
olan kulüplerde üç şampiyonluk yaşa-
mıştım. Umarım burada da sezonu en 
iyi şekilde tamamlayacağız ve Süper 
Lig'de olacağız." dedi. 

Bu hedefi gerçekleştirmek için çok 
çalışmaları gerektiğini vurgulayan 
Eroğlu, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Çok başarılı olmamız gerekiyor. 
Hafta hafta bakmak, maçlara iyi kon-
santre olmak ve iyi hazırlanmak gereki-
yor. Bunun bilincindeyiz. Çok güzel bir 
çalışma ortamı, tesis var. Burası rah-
metli İlhan Cavcav'ın armağan ettiği 
çok önemli bir değer. Bunun bilincinde-
yim. Başarılı olmak, Gençlerbirliği'ni 
tekrar Türk futbolunun önemli bir de-
ğeri haline getirmek için elimizden ge-
leni fazlasıyla yapmak istiyoruz. Bu da 
inancımızı gösteriyor. Zaten kolay hiç-
bir şey yok. Ekip çalışmasıyla bunu ba-

şaracağımızı düşünüyorum." 
Eroğlu, Gençlerbirliği'nin İlhan Cav-

cav döneminde altyapısıyla efsaneleşti-
ğini belirterek, "Bunu biraz kaybetmeye 
başlamıştı. Şu an başkanımız ve yönetim 
kurulunun altyapıyla ilgili çalışmaları 
var. Önemli olan A takımın yakın gele-
cekte Süper Lig'de olması ama bunu ya-
parken her zaman gözümüz orada (alt-
yapı) olacak. Gençlerbirliği, çok değerli 
oyuncuları Türk futboluna kazandırdı. 
Bu yine olacaktır. Acele değil doğru 
adımlarla ilerlemek gerekir. U19, U17 ve 
U15'te çok değerli oyuncular vardır. Gü-
nümüzün en değerli oyuncusu (Arda Gü-
ler) şu an Real Madrid'de, o da Gençler-
birliği'nden çıktı. Belki o üst seviye bir 
oyuncu ama A takımın sistemini kurgu-
larken, genç oyuncuların da oynayabil-
mesi tabii ki çok önemli." değerlendir-
mesinde bulundu. Kulüplerin ekonomik 
açıdan ayakta kalabilmesi için akademi-
nin önemli olduğunu dile getiren Eroğlu, 

"Kulüpler başka türlü ayakta duramaz. 
Sürekli gider olan bir yerde akademiden 
çıkan oyuncu, kulüplerin ayakta durabil-
mesi için kaynak anlamında da önemli. 
Ekibimizle birlikte altyapıyı da takip 
edeceğiz. Buradan oyuncuları zaman za-
man antrenmana alacağız, belli bir nok-
tadan sonra kadromuza dahil edeceğiz." 
şeklinde konuştu. 

Hüseyin Eroğlu, takıma fayda sağla-
yacak 3-4 oyuncuyu transfer etmeyi 
planladıklarını sözlerine ekledi. 

Sinan: "Seri yakalamak önemli" 
Takım kaptanı Sinan Osmanoğlu da 

ligin bu sezon zor geçtiğine işaret ede-
rek, "Puanlar çok yakın. Bizim hedefi-
miz devam ediyor. Yeni hoca katıldı, 
daha önce de Hüseyin hocayla uzun 
süre çalışmıştım. Tabii ki takımda yeni 
bir heyecan, coşku var. Kaldığımız yer-
den devam etmek istiyoruz. İnşallah 
yeni hoca ile iyi sonuçlar alıp, ligin ilk 
yarısını en azından yukarıda bitirmek 

istiyoruz." ifadelerini kullandı. 
Sinan, ligde takımlar arasındaki 

puan farkının yakın olmasıyla ilgili "İlk 
etapta tabii play-off'un içine girmek is-
tiyoruz. Puanlar yakın olduğu için bir 
seri yakalamak önemli. Galibiyet serisi 
yakalayabilirsek zaten üst sıraları yaka-
layacağımızı biliyoruz. Onun için de en 
iyi şekilde mücadele edeceğiz. Önümüz-
de ilk yarıyı bitirmeden önce kesinlikle 
kazanmak istediğimiz 2 maç var. Onları 
kazanmak büyük ihtimal bizi play-off'a 
taşıyacak. Sonrasında da üst sıraları 
zorlayacağız." diye konuştu. 

Takımın motivasyonuna ilişkin so-
ruya ise Sinan, "Son maçı biraz şanssız 
kaybettik. Çok iyi bir oyun da sergileye-
medik. Çalışma isteği, takımın motivas-
yonu iyi gözüküyor. Yeni hocanın katıl-
masıyla da beraber inşallah o motivas-
yonu, konsantrasyonu maça da yansıttı-
ğımızda iyi sonuçlar alacağımızı biliyo-
ruz." yanıtını verdi. AA

Hüseyin Eroğlu, Gençlerbirliği'ni 
Süper Lig'e taşımayı hedefliyor 

Alanya'da 2024 Dünya Superbike Şampiyonu 
Razgatlıoğlu'na "şehrin anahtarı" verildi 

Taraftar grubu ultrAslan'dan, 
köy çocuklarına yeni yıl sürprizi 

Gençlerbirliği'nin 
yeni teknik direktörü 

Hüseyin Eroğlu, 
Trendyol Süper Lig'e 
yükselmeyi hedefle-

diklerini belirtti. 
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Araştırmacılar, İskandinavların 
Vikinglerden önce İngiltere'ye 

göç ettiklerini belirledi 
Araştırmacılar, Avrupa'daki göçlerin daha 

önce bilinmeyen ayrıntılarını ortaya çıkara
bilecek, genetik açıdan benzer grupların in
celenmesi için oluşturdukları "Twigstats" 
veri analizi yöntemini, Demir Çağı, Roma İm
paratorluğu'nun çöküşü, Erken Orta Çağ 
"Göç Dönemi" ve Viking Çağı'nı kapsayan MÖ 
11000 yıllarında yaşamış kişilere ait 
1500'den fazla Avrupalı genoma uyguladı. 

Bu yöntemin genetik bakımdan benzer 
gruplar arasındaki farklılıkların daha hassas 
ölçülmesini sağladığına dikkati çeken araştır
macılar, bu sayede Kuzey Almanya ve İskan
dinav bölgelerinde yaşayan Cermen 
kavimlerinin bu dönemde güneye göç ettik
lerini ortaya koydu. 

 
Araştırmacılar, bu katmanlı soy analizi yak

laşımıyla bu halkların genetik izlerine Al
manya, İtalya, Polonya, Slovakya ve 
İngiltere'nin güneyinde rastlandığını açıkladı. 

Bu grupların çoğunun, göç ettikleri bölgel
erde bulunan nüfusa karıştıklarını belirleyen 
araştırmacılar, incelemeler sonucu biri İskan
dinavya'da kalan, diğeri bugünün Almancası 
ve İngilizcesinin temelini oluşturan Cermen 
dillerinin ana kollarını yansıtan iki ana göç ve 
etkileşim bölgesinin olduğunu saptadı. 
İngiltere'de 2. ile 4. yüzyıl arası Romalı 

asker ya da köle gladyatör olabilecek bir 
kişinin soyunun yüzde 25'inin erken Demir 
Çağı İskandinavya'sından geldiğini tespit 
eden araştırmacılar, bunun MÖ 5. yüzyılda 
başlayan Anglosakson ve Viking dönem
lerinden daha önce İngiltere'de İskandinav 
kökenli insanların bulunduğunu kanıtladığını 
kaydetti. 

Araştırmacılar, Demir Çağı'nın sonunda 
İskandinavya'ya yönelik göçleri in
celemelerinin ardından Viking döneminde 
bu bölgede yaşayan insanların Orta Avru
pa'ya göç ettiklerini ortaya koydu. 

Araştırmanın yazarlarından Leo Speidel, 
"Twigstats, daha önce göremediklerimizi 
görmemizi sağlıyor. Bu durumda Demir 
Çağı'nda Avrupa'nın kuzeyinden başlayıp 
Viking Çağı'ndan önce İskandinavya'ya kadar 
tüm Avrupa'ya yayılan göçleri görebiliyoruz." 
ifadelerini kullandı.Bu yöntemin dünyadaki 
diğer nüfus gruplarına da uygulanabile
ceğine dikkati çeken Speidel, bu metot 
sayesinde geçmiş topluluklara dair daha 
önce ulaşılamamış bilgilere erişmeyi umduk
larını vurguladı.Araştırma, "Nature" der
gisinde yayımlandı.(AA)

Genellikle işletmeler reaktif 
bir yaklaşım benimseyerek siber 
saldırıları ancak meydana 
geldikten sonra tespit etmeye ve 
bunlara yanıt vermeye odak
lanırlar. Tespit çok önemli olsa 
da bu yaklaşım işletmeleri 
giderek daha sofistike hale gelen 
tehditlere karşı mücadele etmek 
zorunda bırakabilir. "Önce Ön
leme" kampanyası bu anlatıyı 
değiştirmek için tasarlandı. İşlet
meler saldırı yüzeylerini azalt
maya, sağlam savunmalara 
yatırım yapmaya ve siber güven
lik konusunda proaktif bir duruş 

benimsemeye teşvik etmeye 
yönlendiriliyorlar. 

ESET  Pazarlama Müdürü 
Mária Trnková, "Önleme, doğru 
araçlarla başarılabilir" diyerek 
şunları söyledi: "Bu kampanyayı, 
kurumların tehditleri daha 
ağlarına girmeden durdur
malarına yardımcı olmak için 
oluşturduk. Amacımız, 
günümüzün dijital dünyasında 
işletmelerin kendilerini koru
mak için ihtiyaç duydukları 
sadece bilgiyi değil, eyleme 
geçirilebilir içgörüleri de sağla
mak. Kampanyanın kilit un

surlarından biri siber güvenliğin 
kodlarının çözülmesinde yatıyor 
ve karmaşık önleme kavram
larını net, eyleme geçirilebilir 
içgörülere dönüştürmeyi 
amaçlıyor. İşletmelerin, saldırı 
yüzeylerini en aza indirmekten 
karmaşıklığı azaltmaya, daha iyi 
siber hijyen elde etmeye ve 
uyumlu kalmaya kadar bütünsel 
bir güvenlik stratejisinin kritik 
bileşenlerini daha iyi anla
malarına yardımcı olacak.”   

2025 yılında ESET'in dünya 
çapındaki ofislerinde yaygın
laştırılacak olan kampanya, siber 

güvenliğin karmaşıklığını çözm
eye ve yenilikçi önleyici tedbirler 
uygulamaya yardımcı olacak 
eğitim içerikleri, görsel araçlar 
ve bir sosyal medya uzantısı 
içerecek. 

ESET, 30 yılı aşkın bir süredir 
kendini kurumları gelişen dijital 
tehditlerden korumaya 
adamıştır. Yapay zekâ, makine 
öğrenimi, insan uzmanlığı ve 
önce önleme yaklaşımıyla 
desteklenen gelişmiş güvenlik 
çözümleriyle ESET, inovasyona 
ve kapsamlı koruma sağlamaya 
olan bağlılığını sürdürüyor. ES

ET'in "Önce Önleme (Decoding 
to Protect Business)" kampa
nyası, kurumları proaktif bir 
duruş sergilemeleri için 
güçlendiriyor ve yarının dijital 
dünyasının zorluklarına hazır ol
malarını sağlıyor. ESET, kar
maşık siber güvenlik konularının 
şifrelerini çözerek ve işletmelere 
önleyici tedbirleri uygulamak 
için doğru araçları sağlayarak, 
kurumların dayanıklılık oluştur
malarına ve giderek dijitalleşen 
bir dünyada güvende 
kalmalarına yardımcı oluyor. 

     BÜLTEN HABERİ

Geçen yıl Osman Ulubaş Kayseri Fen Lis
esi'nden mezun olan Yürüm, ağustos 
ayında gideceği ABD'de 4 yıl boyunca 
yüzde 100 burslu eğitim alacak. 

Yürüm, AA muhabirine, Liselere Giriş Sı
navına (LGS) hazırlanırken proje odaklı bir 
okulda eğitim görmeyi istediğini anlattı. 

Ortaokulda elinde proje dosyasıyla 
dolaştığını anlatan Yürüm, "O yüzden daha 
çok proje yapmak isteyen araştırmacı 
öğrencilerin arasında bulunmak istedim. 
Bundan dolayı da Osman Ulubaş Kayseri 
Fen Lisesi'ni tercih ettim. Kompozisyon ve 
kitap okuma gibi birçok yarışmaya 
katıldım. İstanbul'da düzenlenen 
TEKNOFEST'te depremle ilgili projemizle 
finalist olarak yarıştım." diye konuştu. 

Takım çalışmalarından yorulup bireysel 
çalışmalara odaklandığını ve TÜBİTAK'ın 
bilgisayar olimpiyatlarına katıldığını be
lirten Yürüm, "Hedefim hep en iyisini 
başarmaktı. Şu okula gideceğim ya da şunu 
başaracağım gibi bir hedefim yoktu. Hede
fim elimden gelenin en iyisini yapmaktı." 
dedi. 

Bergüzar Yürüm, TÜBİTAK Bilim 
Olimpiyatlarına bilgisayar alanında 
katıldığını ve 3 olimpiyat elemesini 
geçtiğini belirterek, bu süreçte hem çok 
çalıştığını hem de okuldaki matematik 
öğretmenlerinden destek aldığını dile ge
tirdi. 

 
Türkiye'nin Avrupa Kızlar Bilgisayar 

Olimpiyatları takımında olduğunu aktaran 
Yürüm, "Ülkemizi farklı yerlerde temsil 

ettik. İlk yıl Antalya'da bronz madalya 
aldım. İkinci yıl İsveç'te gümüş madalya 
kazandım. 2024'te ise Hollanda'da düzen
lenen 4. Avrupa Kızlar Bilgisayar Olimpiy
atı'nda altın madalya aldım." ifadesini 
kullandı. 

 
"Küçükken evimizdeki bilgisayarı 

kurcalardım" 

Yürüm, lise son sınıfta yurt dışındaki 
üniversitelere başvurmak için Yükseköğre
tim Kurumları Sınavına (YKS) girmediğini 
söyledi. 

 
Başka okullardan da kabul geldiğini ak

taran Yürüm, şöyle devam etti: 
 
"Hayalim hep Massachusetts Institute of 

Technology (MIT) üniversitesiydi. 
Muhtemelen bütün olimpiyatçıların da en 
büyük hayalidir. MIT'e başvurumu hazır
ladım, gerekli sınavlara girdim. Geçen hafta 
sonuçlar açıklandı ve MIT'den erken tür
den kabul aldım. 8 ay sonra ABD'ye gide
ceğim. İlk yıl daha çok kendinizi 
keşfediyorsunuz, ikinci yıldan itibaren 
bölümünüzü seçiyorsunuz ve 4 yıl sürüyor. 

Muhtemelen bilgisayardan ilerleyeceğim. 
Küçükken bilgisayara çok meraklıydım, 
evimizdeki bilgisayarı kurcalardım. Liseye 
başlayıp TEKNOFES'ten kazandığım 
tecrübeyle bilgisayar olimpiyatlarına 
katıldım. Kodlamanın üzerine gidip daha 
çok öğrenmeye başladım." 

ABD'den kabul almasının ardından 
ailesinin yurt dışında okuyacağı için biraz 
endişelendiğini ancak kendisini destek
lediğini vurgulayan Yürüm, üniversite eğiti
minin ardından araştırmacı olarak çalışıp, 
gençlere yardımcı olmayı hedeflediğini be
lirtti. 

 
"Zorlandığımız zamanlar oldu ama 

neticeyi aldık" 
Osman Ulubaş Kayseri Fen Lisesi 

matematik öğretmeni Ergün Erdoğan ise 
Bergüzar Yürüm ile 9. sınıfta tanıştıklarını 
ifade etti. 

Öğrencisinin, bilgisayar alanında elde et
tiği uluslararası başarıların ardından çeşitli 
üniversitelerden davet aldığına dikkati 
çeken Erdoğan, "İlk koyduğumuz hedef 
MIT oldu. Hedefimizi 9. sınıfta koymuştuk 
ve 12. sınıfta ulaştık. Rolüm öğrencimize 
rehberlik etmekti, yaşadığı sorunlarda ona 
yardımcı olmaktı. Zorlandığımız zamanlar 
oldu ama neticeyi aldık. Bergüzar, MIT'ten 
bu yıl kabul alan Türkiye'den tek öğrenci." 
diye konuştu.(AA)

Siber güvenlikte öncelik 
 önleme ile başlar

Avrupa Bilgisayar Olimpiyatı şampiyonu 
ABD'nin MIT üniversitesine kabul edildi 

Siber güvenlik çözümlerinde dünya lideri olan ESET, "Önce Önleme" başlılı küresel bir kampanya 
başlattı.  Kampanya her büyüklükteki kuruluşu siber tehditlerin önüne geçmek için proaktif, önce ön
leme yaklaşımını benimseyerek siber güvenlik stratejilerini geliştirme konusunda eğitmeyi amaçlıyor. 
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